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1. YLEISPERUSTELUT 
 
1.2 Strategiset tavoitteet ja niiden toteuttaminen 
 
s. 6 
nro 1 Ehdotuksen tekijä: Keskustan valtuustoryhmä 
 Kannattaja: Roy Harkimo 

 
Valtuustokauden tavoitteiksi strategiassa on asetettu: 
 
Luettelon a–e:n jälkeen lisätään uusi kappale: 
 
Nyt alkaneen valtuustokauden tavoitteena ei kuitenkaan pidetä edellä 
kohdassa b sanottua, jonka mukaan Sipoo kasvaisi 600–800 asukkaalla 
vuosittain. Sen sijaan tavoitteena on Sipoon asukasluvun maltillinen kasvu, 
joka perustuu pääasiassa pientalovaltaiseen uusien asuntojen rakentamiseen. 
 
600–800 asukkaan kasvu poistetaan myös kaikkialta muualta. 
 
Kunnanhallitus 29.11.2021 
 
Kunnanjohtajan ehdotus 
Ehdotusta ei hyväksytä. 
 
Valtuustokauden tavoitteet on esitetty vuodelle 2022 tilintarkastajan ja 
tarkastuslautakunnan suositusten mukaan edellisen valtuustokauden 
strategian mukaisesti. Nyt alkaneen valtuustokauden uutta strategiaa ja sen 
tavoitteita ei ole. Kuntalain 110 §:n mukaan talousarvio on laadittava siten, 
että se toteuttaa kuntastrategiaa. Vuoden 2022 talousarvio on kuitenkin 
laadittu 500 asukkaan kasvun mukaisesti. 
 
Päätös 
Kunnanhallitus hyväksyi yksimielisesti esittelijän ehdotuksen. 
 
Valtuusto 13.12.2021 

 
 Jenni Savolainen toisti Keskustan valtuustoryhmän tekemän ehdotuksen. 
 Ehdotus ei saanut kannatusta, joten se raukesi. 
 
 Päätös 
 Valtuusto hyväksyi kunnanhallituksen ehdotuksen.  



  

1.2.1 Koko kuntaa koskevat sitovat tavoitteet 
 
s. 6–8 ym. 
nro 2 Ehdotuksen tekijä: Kicka Lindroos 
 Kannattaja: tekninen korjaus 
 
 Sivu 6 

Koko kuntaa koskevat, edellisen valtuustokauden strategiasta johdetut, sitovat tavoitteet 
vuodelle 2022 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Sivut 6–8 
JOS tavoitetaulukko halutaan säilyttää tässä, kaikkien edellisen 
valtuustokauden tavoitteisiin viittaavien sarakkeiden otsikot on muutettava ja 
vanha teksti tulee merkitä selkeästi:  
• Otsikko ”Edellisen valtuustokauden tavoite” tulee lisätä ylimmäksi 

kaikkien taulukoiden vasemmanpuoleisimpaan sarakkeeseen. 
• Vanha teksti vasemmassa sarakkeessa kursivoidaan. 
• Saavutetut tavoitteet keskimmäisessä sarakkeessa kursivoidaan. 
• Oikeanpuolimmainen sarake jätetään tyhjäksi, jos tavoite on 

saavutettu. 
 

Yllä mainitut muutokset koskevat asiakirjan kaikkia tavoitteita käsitteleviä 
taulukoita.  
(ainakin sivut: s. 6–8, 52, 55, 60, 71, 85) 

 
  

NRO a) Asiointi kunnan kanssa on 
helppoa ja sujuvaa. 

2022 Mittari  

1 Asiakaskokemuksen mittaus on 
jatkuvaa. Asiakaskokemuksen 
mittaustulos julkaistaan 
kuukausittain. 

Mittaustulos julkaistaan 
kuukausittain kunnan nettisivuilla. 

75 prosenttia vastanneista on tyytyväisiä 
tai erittäin tyytyväisiä. 

2 Teemme asiointien käsittelyn 
läpinäkyväksi. 

Valtuustokauden tavoite 
saavutettiin 2020, kun 
asiointiportaali otettiin käyttöön. 
Vuoden 2022 tavoitteena on 
vastata asiakkaalle 
mahdollisimman pian.  

Vastausaika on vuoden mittausjaksolla 
alle 4 työpäivää.  
Asiakkaan asiointiin voi liittyä useita eri 
prosesseja, mutta Sipoossa otetaan 
asiakkaan asiointi haltuun ja vastataan. 
Vastauksessa kerrotaan asiakkaalle 
vähintään, miten ja milloin asia etenee ja 
ohjataan tarvittaessa asiakasta eteenpäin. 
 

3 Määritämme palvelulupaukset 
keskeisille asiakaspalveluille. 

Tavoite saavutettu vuonna 2021. 
 

Jokaista palvelulupausta kehitetään tai 
riittävä jo saavutettu palvelutaso 
ylläpidetään, ja asetetaan niille 
laadullinen/määrällinen tavoite. 
 

4 Asiakas voi käyttää kunnan 
palveluita 24/7 digitaalisten 
välineiden avulla. Yli 50 prosenttia 
digitalisoitujen palvelujen 
asioinneista tehdään sähköisesti. 
 
Uusi: Parannetaan kuntalaisen 
digitaalisia asiointipalveluita.  

Valtuustokauden tavoite 
saavutettiin vuonna 2019. 
 
Vuoden 2022 tavoitteena on jatkaa 
sähköisen asioinnin tukemista 
uusien vaatimusten mukaisesti. 
Vaatimuksia asettavat erityisesti 
Laki digitaalisen asioinnin 
tarjoamisesta ja Tiedonhallintalaki. 

 

 

Kunnassa on otettu käyttöön Sähköinen 
allekirjoitus -palvelu kaikissa 
allekirjoitusprosesseissa. 

Edellisen valtuustokauden tavoite 

KELTAISELLA 
MERKITYT 
KURSIVOIDAAN 
= VANHAA 
TEKSTIÄ 



  

Kunnanhallitus 29.11.2021 
 
Kunnanjohtajan ehdotus 
Teknisiä korjauksia tehdään. 
 
Päätös 
Kunnanhallitus hyväksyi yksimielisesti esittelijän ehdotuksen. 
 
Valtuusto 13.12.2021 

 
 Päätös 

Valtuusto hyväksyi yksimielisesti kunnanhallituksen ehdotuksen. 
 
 
 
s. 6 
nro 3 Ehdotuksen tekijä: RKP:n valtuustoryhmä 

 
Sivu 6 
1.2.1, viimeinen kohta 
• ”Käytämme vuonna 2022 jokaisella osastolla samaa rakennetta, joka 

pohjautuu edellisen valtuustokauden (2017–2021) strategisiin 
tavoitteisiin.” 

• ”Uusi strategia hyväksytään keväällä 2022.” 
 
 
Kunnanhallitus 29.11.2021 
 
Kunnanjohtajan ehdotus 
Teknisiä korjauksia tehdään. 
 
Päätös 
Kunnanhallitus hyväksyi yksimielisesti esittelijän ehdotuksen. 
 
Valtuusto 13.12.2021 
 

 Päätös 
Valtuusto hyväksyi yksimielisesti kunnanhallituksen ehdotuksen. 

 
 
  



  

s. 8 
nro 4 Ehdotuksen tekijä: RKP:n valtuustoryhmä 

 
Sivu 8 
• Oikeanpuolimmaiseen ruutuun: ”valtuustokaudella”  ”vuoden aikana” 
 ”Kunnallisveroa ja kiinteistöveroa ei ole nostettu vuoden aikana.” 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Kunnanhallitus 29.11.2021 
 
Kunnanjohtajan ehdotus 
Hyväksytään seuraavan muotoilun mukaisesti: Kunnallisveroa ja 
kiinteistöveroa ei nosteta budjettivuoden aikana. 
 
Päätös 
Kunnanhallitus hyväksyi yksimielisesti esittelijän ehdotuksen. 
 
Valtuusto 13.12.2021 
 
Päätös 
Valtuusto hyväksyi yksimielisesti kunnanhallituksen ehdotuksen. 
 
 

  

NRO e) Sipoon kunnan talous on 
tasapainossa. 

2022 Mittari  
 

18 Sipoon kunnan käyttötalous ilman 
tontinmyyntituloja on 
positiivinen. 

Tavoite on realistinen 
kuntatalouden heikentyneessä 
tilanteessa, mm. koronaepidemian 
takia, vasta vuonna 2023. 

Tavoite toteutuu suunnitelmavuonna 
2023. 

19 Sipoon kunnan verrannolliset 
toimintamenot asukasta kohden 
laskevat joka vuosi. 

Sopeutusohjelman toimenpiteitä 
alettu toteuttaa vuosina 2021–
2023. Tavoite on kuitenkin erittäin 
haasteellinen kuntasektorin 
kustannuskehityksen takia. 

Sopeutusohjelman toimenpiteet vuoden 
2022 osalta toteutettu. 

20 Sipoon kunta ei omalla 
toiminnallaan aiheuta 
kuntalaisten kokonaisverotaakan 
nousua. 

Ei nosteta kunnallisveroa eikä 
kiinteistöveroa. 

Kunnallisveroa ja kiinteistöveroa ei ole 
nostettu valtuustokaudella. 

Edellisen valtuustokauden tavoite 

VUODEN AIKANA 



  

1.4 Toimintaympäristö 
 
1.4.1 Väestö 
 
s. 11 
nro 5 Ehdotuksen tekijä: RKP:n valtuustoryhmä 
 

 
 

Sivu 11 
1.4.1 Väestö 
• ”Kuntastrategian 2017–2021 mukaisen väestönkasvun tavoitteena oli, 

että asukasluku kasvaisi – – vuosittain 600–800 asukkaalla.” 
• Aina kun tämä tavoite 600–800 asukkaasta mainitaan, tulee tekstiin lisätä 

tieto siitä, että em. tavoite on edellisen valtuustokauden ja strategian 
mukainen. 

 
 

Kunnanhallitus 29.11.2021 
 
Kunnanjohtajan ehdotus 
Esitystä ei hyväksytä. 
 
Valtuustokauden tavoitteet on esitetty vuodelle 2022 tilintarkastajan ja 
tarkastuslautakunnan suositusten mukaan edellisen valtuustokauden 
strategian mukaisesti. Nyt alkaneen valtuustokauden uutta strategiaa ja sen 
tavoitteita ei ole. Kuntalain 110 §:n mukaan talousarvio on laadittava siten, 
että se toteuttaa kuntastrategiaa. Vuoden 2022 talousarvio on kuitenkin 
laadittu 500 asukkaan kasvun mukaisesti. 
 
Päätös 
Kunnanhallitus hyväksyi yksimielisesti esittelijän ehdotuksen. 
 
Valtuusto 13.12.2021 
 

 Päätös 
Valtuusto hyväksyi yksimielisesti kunnanhallituksen ehdotuksen. 

 
  

1.4 Toimintaympäristö 
 

1.4.1 Väestö 
 
Kuntastrategian mukaisen väestönkasvun tavoitteena on, että asukasluku kasvaisi suunnittelukaudella 
vuosittain 600–800 asukkaalla. Vuoden 2022 talousarvion operatiivisena vuosittaisena väestönkasvuna 
on alla olevassa taulukossa käytetty 500 asukasta. 
 
Sipoon vuotuinen väestönkasvu 2014–2024 
 

2017–2021 OLI, ETTÄ ASUKASLUKU KASVAISI 



  

1.4.3 Sipoon väestösuunnite ja ennuste 2021–2030 
 
s. 18 
nro 6 Ehdotuksen tekijä: RKP:n valtuustoryhmä 
 
 Sivu 18 

Kolmas kappale, ensimmäinen lause, lisäys 
• Kunnan väestömäärä kasvaa kymmenen vuoden aikajaksolla edellisen 

valtuustokauden kasvutavoitteeseen perustuvassa 
tavoitesuunnitteessa... 

 
Kunnanhallitus 29.11.2021 
 
Kunnanjohtajan ehdotus 
Esitystä ei hyväksytä. 
 
Valtuustokauden tavoitteet on esitetty vuodelle 2022 tilintarkastajan ja 
tarkastuslautakunnan suositusten mukaan edellisen valtuustokauden 
strategian mukaisesti. Nyt alkaneen valtuustokauden uutta strategiaa ja sen 
tavoitteita ei ole. Kuntalain 110 §:n mukaan talousarvio on laadittava siten, 
että se toteuttaa kuntastrategiaa. Vuoden 2022 talousarvio on kuitenkin 
laadittu 500 asukkaan kasvun mukaisesti. 
 
Päätös 
Kunnanhallitus hyväksyi yksimielisesti esittelijän ehdotuksen. 
 
Valtuusto 13.12.2021 
 
Päätös 
Valtuusto hyväksyi yksimielisesti kunnanhallituksen ehdotuksen. 

 
 
 
  



  

1.4.5 Yhdyskuntarakenteen ja rakennetun ympäristön kehitys 
 
s. 20 
nro 7 Ehdotuksen tekijä: RKP:n valtuustoryhmä 
 
 Sivu 20 

Toinen kappale 
• ”Sipoon strategia 2017–2021 perustuu jatkuvaan kasvuun.” 

 
 

Kunnanhallitus 29.11.2021 
 
Kunnanjohtajan ehdotus 
Esitystä ei hyväksytä. 
 
Valtuustokauden tavoitteet on esitetty vuodelle 2022 tilintarkastajan ja 
tarkastuslautakunnan suositusten mukaan edellisen valtuustokauden 
strategian mukaisesti. Nyt alkaneen valtuustokauden uutta strategiaa ja sen 
tavoitteita ei ole. Kuntalain 110 §:n mukaan talousarvio on laadittava siten, 
että se toteuttaa kuntastrategiaa. Vuoden 2022 talousarvio on kuitenkin 
laadittu 500 asukkaan kasvun mukaisesti. 
 
Päätös 
Kunnanhallitus hyväksyi yksimielisesti esittelijän ehdotuksen. 
 
Valtuusto 13.12.2021 
 
Päätös 
Valtuusto hyväksyi yksimielisesti kunnanhallituksen ehdotuksen. 

 
 
 
s. 20, 53, 113 
nro 8 Ehdotuksen tekijä: RKP:n valtuustoryhmä 
 
 Alkuperäinen teksti: 

 
s 20 
Sipoon strategia perustuu jatkossakin kasvuun. Nikkilän ja Söderkullan sekä 
myöhemmin Talman keskustojen tavoitellaan olevan tulevaisuudessa 
pikkukaupunkimaisia, noin 10 000 asukkaan keskenään omaleimaisia, 
monipuolisia ja toiminnoiltaan sekoittuneita taajamia. 
Nykyisin myös Nikkilä kasvaa nopeasti ja myöhemmin Talma tulee 
kasvamaan. Tavoitteena on täydentää, uudistaa ja luoda 
yhdyskuntarakennetta niin, että keskuksiin voidaan järjestää julkiset palvelut ja 
tehokas joukkoliikenne (ensin bussiliikenteenä ja myöhemmin myös 
raideliikenteenä) ja niissä on houkuttelevia sijainteja kaupallisille palveluille. 
Sipoo kasvaa myös Sipoolle tärkeiden omakotitaloalueiden myötä. 

 
  



  

s 53 
Kunnan strategia perustuu kunnan vahvaan kasvuun. [..] 

 
Sipoon pitkän aikavälin kehityskuvassa Nikkilän, Söderkullan sekä 
myöhemmin Talman keskustojen tavoitellaan olevan 
pikkukaupunkimaisempia, noin 10 000 asukkaan monipuolisia, vehreitä, 
toiminnoiltaan sekoittuneita ja keskenään omaleimaisia taajamia. Sipoo 
kasvaa myös Sipoolle tärkeiden omakotitaloalueiden myötä, vaikkakaan 
kasvua ne eivät yksin mahdollista. Kyliä kehitetään tasapainoisesti taajamien 
ohella: Nopeampi kaavoitus edellyttää lisää resursseja, sillä vuosina 2021–
2024 on käynnissä koko Sipoon uuden yleiskaavan laadinta yleiskaavoittajan 
työnä. 

 
s 113 
Kunnan väestömäärä kasvaa kymmenen vuoden aikajaksolla 
tavoitesuunnitteessa keskimäärin 3 %:n / 600–800 asukkaan vuosivauhdilla, 
ja trendisuunnitteessa keskimäärin 2,2 %:n / 500 asukkaan vuosivauhdilla. 
Vuosien 2021–2022 osalta suunnitteiden väestökasvussa ei ole 
eroavaisuuksia. 

 
Ehdotus: 
Esitettyjä lauseita ehdotetaan poistettavaksi kokonaan 

 
Perustelu: 
Teksti edeltää strategian käsittelyä, eikä valtuuston ole uuden kauden alussa 
järkevää sitoutua edellisellä kaudella asetettuihin tavoitteisiin. Tässä 
budjettiprosessissa ei ole syytä korostaa pikkukaupunkimaisuutta. Poisto ei 
vaikuta budjettiin eikä siihen, miten työ jatkuu perustuen voimassa olevan 
kaavoituskatsaukseen ja kaavoitusohjelmaan. 
 
Lisäksi sana centrum on monikossa taipumaton; vaihtoehtoisesti 
taivutusmuoto on centra (Svenska Akademiens ordlista SAOL mukaan) 

 
 

Kunnanhallitus 29.11.2021 
 
Kunnanjohtajan ehdotus 
Esitystä ei hyväksytä. 
 
Valtuustokauden tavoitteet on esitetty vuodelle 2022 tilintarkastajan ja 
tarkastuslautakunnan suositusten mukaan edellisen valtuustokauden 
strategian mukaisesti. Nyt alkaneen valtuustokauden uutta strategiaa ja sen 
tavoitteita ei ole. Kuntalain 110 §:n mukaan talousarvio on laadittava siten, 
että se toteuttaa kuntastrategiaa. Vuoden 2022 talousarvio on kuitenkin 
laadittu 500 asukkaan kasvun mukaisesti. 
 
Päätös 
Kunnanhallitus hyväksyi yksimielisesti esittelijän ehdotuksen. 
 
  



  

Kääntäjien vastine: 
Koskien sanan centrum taivutusta todetaan seuraavaa: 
SAOL (2015): centr·um [sen´trum] substantiv ~et; pl. ~ hellre än centra, best. 
pl. ~en hellre än centra. 
 
 
Valtuusto 13.12.2021 
 
Päätös 
Valtuusto hyväksyi yksimielisesti kunnanhallituksen ehdotuksen. 

 
 
 
1.5 Taloudelliset lähtökohdat 
 
1.5.2 Sipoon kunnan talous 
 
s. 25 
nro 9 Ehdotuksen tekijä: RKP:n valtuustoryhmä 
 
 Sivu 25 

1.5.2. 
• Taulukon Keskeiset luvut 2018–2022 alimmalla rivillä henkilötyövuosien 

luku vuosille 2023 ja 2024 on sama kuin vuonna 2022 soteuudistuksesta 
huolimatta? 

• 1089–350 =739 olisi kai oikea määrä? 
 

Kunnanhallitus 29.11.2021 
 
Kunnanjohtajan ehdotus 
Ehdotus hyväksytään muutettuna 
 
Talousarvioehdotuksessa on kunnan henkilöstöresurssin kokonaiskäyttö ilman 
Sipoon veden osuutta arvioitu 1 189 kokonaiseksi henkilötyövuodeksi vuonna 
2022. Hyvinvointialueelle tulee alustavien selvitysten mukaan 1.1.2023 lukien 
siirtymään enimmillään noin 350 henkilötyövuotta vastaava työpanos. 
Siirtyvän henkilöstön määrä tarkentuu 2022 aikana. Vuosina 2023–2024 
kunnan palveluiden tuottamiseen tullaan tarvitsemaan noin 800 
henkilötyövuotta vastaava työpanos. 
 
Päätös 
Kunnanhallitus hyväksyi yksimielisesti esittelijän ehdotuksen. 
 
Valtuusto 13.12.2021 
 
Päätös 
Valtuusto hyväksyi yksimielisesti kunnanhallituksen ehdotuksen. 

 
 
  



  

1.7 Henkilöstö 
 
s. 31 
nro 10 Ehdotuksen tekijä: RKP:n valtuustoryhmä 
 
 Sivu 31 

1.5.2. 
• Henkilötyövuosien kehitys -taulukko 

Ruokapalvelut on nyt mainittu vain sosiaali ja terveysosaston alla; 
puuttuuko kunnanhallituksen alta vastaava rivi, vai onko Ruokapalvelut 
väärässä kohdassa? Vai tulisiko sen olla molemmissa? 
Jos niin, henkilöstömäärä pitäisi jakaa kahdella? 

 
Kunnanhallitus 29.11.2021 
 
Kunnanjohtajan ehdotus 
Ehdotusta ei hyväksytä 
 
Talousarvion henkilöstöosion taulukko kuvaa kunnan toimialarakenteen 
mukaista henkilötyövuosien jakaumaa. Ruokapalvelut jatkaa vuonna 2022 
hallinnollisesti sosiaali ja terveysosaston alaisuudessa, vaikka ruokahuollon 
kustannukset kohdistetaan kirjanpidollisesti osaksi kunnanhallituksen menoja.  
 
Päätös 
Kunnanhallitus hyväksyi yksimielisesti esittelijän ehdotuksen. 
 
Valtuusto 13.12.2021 
 
Päätös 
Valtuusto hyväksyi yksimielisesti kunnanhallituksen ehdotuksen. 

 
 
 
s. 32 
nro 11 Ehdotuksen tekijä: Liike Nyt valtuustoryhmä 
 
 Nykyinen teksti: 

Kunnanhallituksen alainen toiminta: 
Kehitys ja kaavoituskeskus esittää, että keskukseen perustettaisiin 
vakinainen maanhankinta tai kehittämispäällikön virka. Virkanimike 
vahvistettaisiin viran perustamisen yhteydessä. Talous ja hallintokeskuksen 
osalta ei esitetä henkilöstölisäyksiä talousarviovuodelle 2022. 

 
Ehdotus: 
Tekstin poistaminen kokonaisuudessaan ”Kehitys ja kaavoituskeskus esittää, 
että keskukseen perustettaisiin vakinainen maanhankinta tai 
kehittämispäällikön virka. Virkanimike vahvistettaisiin viran perustamisen 
yhteydessä” 

 
  



  

Uusi teksti: 
Kehitys ja kaavoituskeskuksen resurssien uudelleen järjestely vastamaan 
uuden valtuuston strategian tarpeita strategian valmistuttua. 

 
Perustelut: 
Resurssitarpeiden määrittäminen on vaikeaa ennen uuden strategian 
valmistumista. 

 
Kunnanhallitus 29.11.2021 
 
Kunnanjohtajan ehdotus 
Ehdotusta ei hyväksytä. 
 
Valtuustokauden tavoitteet on esitetty vuodelle 2022 tilintarkastajan ja 
tarkastuslautakunnan suositusten mukaan edellisen valtuustokauden 
strategian mukaisesti. Nyt alkaneen valtuustokauden uutta strategiaa ja sen 
tavoitteita ei ole. Kuntalain 110 §:n mukaan talousarvio on laadittava siten, 
että se toteuttaa kuntastrategiaa.  
 
Maanhankinta/kehittämispäällikön virka katsottiin edellisen valtuustokauden 
lopulla oleelliseksi uudeksi viraksi, jotta omakoti, yritys ja muita alueita 
saadaan kaavoitettua kunnan omistamalle maalle ja toteutetaan siten 
linjakasta ja pitkälle tähtäävää maapolitiikkaa maapoliittisten linjausten 
mukaisesti: asemakaavoja laaditaan pääsääntöisesti kunnan omistamille 
maille. Edellisen valtuustokauden aikana maahankinta strategisesti tärkeillä 
em. Alueilla viivästyi merkittävästi, koska ei ole ollut henkilöstöresurssia 
tavoitteelliseen maanhankintaan. Ao. resurssi tarvitaan joka tapauksessa 
kaavoituksen mahdollistamiseksi ylipäätään, vaikka kaavoituksen tavoitteita ja 
painopisteitä kehitettäisiinkin nyt käynnistyneellä valtuustokaudella. 
 
Päätös 
Kunnanhallitus hyväksyi yksimielisesti esittelijän ehdotuksen. 
 
Valtuusto 13.12.2021 
 
Päätös 
Valtuusto hyväksyi yksimielisesti kunnanhallituksen ehdotuksen. 

 
  



  

 
2. TALOUSARVIO 2022 TALOUSSUUNNITELMA 2022–2024 
 
2.2 Menoperusteet 
 
2.2.1 Peruskunnan talousarvion määrärahojen ja tuloarvioiden yhteenveto 
 
s. 39 
nro 12 Ehdotuksen tekijä: Liike Nyt valtuustoryhmä 
  
 Nykyinen teksti: 

Talousarvio perustuu edellisen kunnanhallituksen hyväksymään raamiin ja 
edellisen kunnanvaltuuston strategiaan. Sivistys, sosiaali ja terveystoimessa 
on lisäpanostuksia kuntalaisten hyvinvoinnin tukemiseksi pandemian jälkeen 
ja palkataan myös uusia työntekijöitä. 

 
Ehdotus: 
Seuraavan tekstin poistaminen ”edellisen kunnanvaltuuston strategiaan” 

 
Perustelut: 
Talousarvio tulee perustua kunnanhallituksen hyväksymään raamiin, mutta 
nykyisen kunnanvaltuuston hyväksymään strategiaan. 
 
Kunnanhallitus 29.11.2021 
 
Kunnanjohtajan ehdotus 
Esitystä ei hyväksytä. 
 
Valtuustokauden tavoitteet on esitetty vuodelle 2022 tilintarkastajan ja 
tarkastuslautakunnan suositusten mukaan edellisen valtuustokauden 
strategian mukaisesti. Nyt alkaneen valtuustokauden uutta strategiaa ja sen 
tavoitteita ei ole. Kuntalain 110 §:n mukaan talousarvio on laadittava siten, 
että se toteuttaa kuntastrategiaa. 
 
Päätös 
Kunnanhallitus hyväksyi yksimielisesti esittelijän ehdotuksen. 
 
Valtuusto 13.12.2021 
 
Päätös 
Valtuusto hyväksyi yksimielisesti kunnanhallituksen ehdotuksen. 
 

  



  

2.2.2 Peruskunnan talousarvion määrärahojen ja tuloarvioiden yhteenveto 
 
s. 40, 48, 100, 105 
nro 13 Ehdotuksen tekijä: Thomas Sundström, tarkastuslautakunnan puheenjohtaja 
 Kannattajat: Maria von Flittner, Markus Söderqvist 
 
(Kappale nro 2.2.2) 
 

Määrärahat 
Tarkastuslautakunta 44 
 
(Kappale 3.2) 
 

VK 2022 KJ TAE 2022 
Menot  44 44 44 
Tulot  44 44 44 
 
(Kappale 3.8) 
 
Tarkastuslautakunta TAE VK   TAE KJ  TAE KH 
Tuotot  44  44  44 
Kulut  44  44  44 
 
(Kappale 5.1) 
 
TA 2022 
Tarkastuslautakunta 44 
 

Tarkastuslautakunnan kokouksessa 3.11.2021 käsiteltiin ehdotus 
tarkastuslautakunnan talousarvioksi vuodelle 2022. Koska asia ei ehtinyt 
kunnanhallituksen viime kokoukseen käsiteltäväksi esitetään ehdotus tänään 
valtuuston talousarviokokouksessa. Uuden, keväällä 2021 kilpailutetun ja 
kesäkuussa 2021 voimaan astuneen tilintarkastuspalveluiden sopimuksen 
perusteella ehdottaa tarkastuslautakunta vuoden 2022 
toimintakuluehdotuksekseen 44 000 €. 

 
Kunnanhallitus 29.11.2021 
 
Kunnanjohtajan ehdotus 
Muutosehdotus hyväksytään. 
 
Päätös 
Kunnanhallitus hyväksyi yksimielisesti esittelijän ehdotuksen. 
 
Valtuusto 13.12.2021 
 
Päätös 
Valtuusto hyväksyi yksimielisesti kunnanhallituksen ehdotuksen. 

  



  

3. KÄYTTÖTALOUSOSA 2022–2024 
 
3.3 Kunnanhallitus 
 
Talous- ja hallintokeskus 
 
s. 51 
nro 14 Ehdotuksen tekijä: Vihreä valtuustoryhmä 
 
 Uusi hallintojuristi (lisäys ensimmäiseen kappaleeseen) 
 60 000 euroa 
 

Kunnan juridinen osaaminen tarvitsee vahvistusta. Sipoo on joutunut viime 
vuosina ratkomaan tilanteita, joissa olisi kaivattu lainopillista näkemystä. 
Kunnan oman hallintojuristin puute on johtanut paitsi kunnan etujen 
puutteelliseen valvontaan myös siihen, että on jouduttu ostamaan kalliita 
konsulttipalveluja. 
 

 Kunnanhallitus 29.11.2021 
 
 Kunnanjohtajan ehdotus 
 Ehdotusta ei hyväksytä. 

 
Sipoon kunta on kunnanhallituksen päätöksellä 16.6.2020 § 179 liittynyt 
1.8.2020 alkaen Sarastia Oy:n kilpailuttamiin juridisten palveluiden 
puitejärjestelyssä solmittuihin hankintasopimuksiin seuraavien 
osakokonaisuuksien osalta: Julkiset hankinnat, Työoikeudelliset 
asiantuntijapalvelut ja Riitaasioiden ratkaisut. Sopimuskausi on voimassa 
30.4.2024 saakka. 
 
Kunnan johtoryhmä kävi tätä ennen läpi osastojen tarpeet juridisista 
asiantuntijapalveluista, minkä perusteella päädyttiin yllä oleviin 
kokonaisuuksiin. Muiden toimialojen hankintarajat alittavia juridisia 
asiantuntijapalveluita voidaan tarvittaessa hankkia myös muilta tahoilta. 
 
Kunnan toimiala on laaja, ja monet juridista asiantuntijuutta vaativat tilanteet 
edellyttävät juuri tietyn alan erityisosaamista. Näin ollen on 
tarkoituksenmukaista hankkia juridista asiantuntijuutta tarpeen mukaan 
ostopalveluna. Hallintojuridisissa kysymyksissä konsultoidaan myös 
Kuntaliiton hallintolakimiehiä. 
 
Soteuudistuksen myötä 1.1.2023 hyvinvointialueelle siirtyvät sotepalveluiden 
lisäksi osa tukipalveluiden henkilöstöstä. Hyvinvointialueen valmistelun 
rinnalla myös kunnan tulevaa organisaatiorakennetta ja tehtäviä on 
tarkasteltava, eikä tässä vaiheessa ole tarkoituksenmukaista tehdä uusia 
rekrytointeja tukipalveluihin. 
 
  



  

Päätös 
Kunnanhallitus hyväksyi yksimielisesti esittelijän ehdotuksen. 
 
Valtuusto 13.12.2021 
 
Marketta Mattila toisti Vihreän valtuustoryhmän puolesta alkuperäisen 
ehdotuksen. 
 
Puheenjohtaja totesi, että kunnanhallituksen ehdotuksen lisäksi oli tehty yksi 
kannatettu ehdotus, minkä vuoksi oli äänestettävä.  
 
Puheenjohtaja ehdotti, että kunnanhallituksen ehdotusta kannattavat 
äänestävät ”jaa” ja Marketta Mattilan ehdotusta kannattavat äänestävät ”ei”. 
Ehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.  
 
Äänestys:  
Kunnanhallituksen ehdotus  35 ääntä  
Marketta Mattilan ehdotus – 8 ääntä  
 
Päätös  
Valtuusto hyväksyi kunnanhallituksen ehdotuksen äänin 35–8. 

 
 
 
Kehitys- ja kaavoituskeskus 
 
s. 53, 54, 55 
nro 15 Ehdotuksen tekijä: Martin Andersson 

Kannattajat: Tom Sundbäck, Tim Kankfelt, Micaela Röman, Carola Juselius, 
Rune Packalén 

 
s. 53, 1. kappale 

 
Sipoon kehittämisen ja asumisen reunaehtoina toimivat kaavoitusohjelma, eri 
asteiset kaavat, maapoliittinen ohjelma, tonttipoliittiset linjaukset, elinkeino
ohjelma ja pysäköinnin linjaukset. Sipoo tavoittelee henkilöjunaliikenteen 
aloittamista Keravan ja Nikkilän välillä lähivuosina ilman merkittäviä 
investointeja rataan. Henkilöjunaliikenne voidaan rajoitetusti aloittaa ennen 
muutoksia KeNirataan. Pidemmällä tähtäyksellä Sipoo tavoittelee KeNi
ratahankkeen käynnistymistä. 

 
Perustelut:  
Henkilöjunaliikenteen aloittamiselle nykyisellä KeravaNikkiläradalla ei ole 
juridisia eikä teknisiä esteitä. Henkilöjunaliikenne voidaan yhteensovittaa 
tavarajunaliikenteen kanssa, eikä se vaatisi merkittäviä investointeja rataan. 

 
s. 54, 3. kappale 

 
3. Kerava–Nikkiläradalla aloitetaan henkilöjunaliikenne rajoitetusti lähivuosina 
ilman merkittäviä lisäinvestointeja rataan. 

 
  



  

S. 55 taulukko 
 

Toisen tavoitteen mittari 2022 
 

Henkilöjunaliikenne aloitetaan rajoitetusti ilman muutoksia KeNirataan. 
 
 Kunnanhallitus 29.11.2021 
 
 Kunnanjohtajan ehdotus 

Ehdotus hyväksytään muutettuna seuraavasti: 
 

Talousarvion sivulle 53 ensimmäiseen kappaleen jälkeen lisätään seuraava 
kappale. 

 
Ennen pysyvän henkilöliikenteen käynnistämistä Sipoo neuvottelee ja pyrkii 
saamaan aikaan henkilöliikenteen pilotin aloittamisen Keravan ja Nikkilän 
välillä lähivuosina ilman merkittäviä investointeja rataan. Henkilöjunaliikenne 
voidaan rajoitetusti aloittaa ennen muutoksia KeNirataan. Tarvittavat 
investoinnit on hyödynnettävissä käynnistettäessä myöhemmin säännöllisen 
henkilöjunaliikenne. 

 
Talousarvion sivulle 54, 3. kohtaan lisätään seuraava lause: Kerava–Nikkilä
radalla aloitetaan henkilöjunaliikenne rajoitetusti lähivuosina ilman merkittäviä 
lisäinvestointeja rataan. 

 
Perustelu: 

 
Henkilöjunaliikenne KeravaNikkiläradalla on mahdollista aloittaa 
raideliikenteen pilottina talousarvioaloitteessa kuvatulla tavalla varsin nopealla 
aikataululla ja ilman merkittäviä investointeja. Rata on liikennekäytössä 
(tavaraliikenne). Tunnin vuorovälillä kulkeva Kerava–Nikkiläheilurijuna on 
sovitettavissa yhteen tavarajunien liikennöinnin kanssa myös päiväsaikaan. 
Tunnin vuoroväli mahdollistaa tasaisen ja luotettavan yhteyden, joka on 
helposti tahdistettavissa yhteen vaihtoyhteyksien kannalta olennaisimpien Z 
tai Rjunien kanssa. Yhdessä näiden jatkoyhteyksien kanssa KeNi tarjoaisi jo 
pilottimuotoisena nykyistä linjaautoyhteyttä nopeamman, sujuvamman ja 
luotettavamman yhteyden Helsingin suuntaan, kuten myös Lahden ja 
Riihimäen suuntiin.  

 
Henkilöjunaliikenteen pilotti on toimiva tapa kokeilla henkilöjunaliikennettä 
käytännössä. Tästä on hyviä kokemuksia mm. Tampereen seudulta, jossa 
viime vuosina toteutettu lähijunaliikenteen pilotti on osoittautunut ennakko
odotuksia suositummaksi. Pilotin vakinaistamista valmistellaan. Pilotin 
valmistelu edellyttää neuvotteluita raideliikenteestä vastaavan liikenne ja 
viestintäministeriön sekä seudullisesta joukkoliikenteestä vastaavan HSL:n 
kanssa. Pilottivaiheessa tarvittavat investoinnit ovat hyvin pienet ja koskevat 
lähinnä Nikkilän ja Ahjon laiturirakenteita ja mahdollista radan 
henkilöliikenteen käynnistämisen vaatimaa opasteiden turvallisuusvarustusta. 
Lisäksi voidaan toteuttaa liityntäpysäköintialue Nikkilässä. Suuri osa 
investoinneista on hyödynnettävissä myöhemmin säännöllisen 
henkilöjunaliikenteen käynnistyttyä. Tunnin välein kulkeva heilurijuna 



  

mahdollistaisi myös päällekkäisten NikkiläKeravalinjaautovuorojen 
osittaisen poiston, joka tuottaisi säästöjä. 
 
Päätös 
Kunnanhallitus hyväksyi yksimielisesti esittelijän ehdotuksen. 
 
Valtuusto 13.12.2021 
 
Päätös 
Valtuusto hyväksyi yksimielisesti kunnanhallituksen ehdotuksen. 

 
 
 
s. 53 
nro 16 Ehdotuksen tekijä: Vihreä valtuustoryhmä 
 

Lisätään sivun 53 loppuun virke: Lisäresurssi tarvitaan myös asemakaavojen 
edistämiseksi.  
 
Lisätään uuden asemakaavoittajan henkilöstökulu keväästä alkaen (1.4.) 
sivulle 57: 44 250 euroa.  
 

 Kunnanhallitus 29.11.2021 
 
 Kunnanjohtajan ehdotus 
 Ks. nro 17 
 

Päätös 
Kunnanhallitus hyväksyi yksimielisesti esittelijän ehdotuksen. 
 
Valtuusto 13.12.2021 

 
Päätös 
Valtuusto hyväksyi yksimielisesti kunnanhallituksen ehdotuksen. 

 
 
 
s. 57 
nro 17 Ehdotuksen tekijä: Kokoomuksen valtuustoryhmä 
 Kannattaja: RKP:n valtuustoryhmä 
 

Uuden kylä-/asemakaavoittajan palkkaaminen nopeuttamaan erityisesti 
omakotitalotonttien kaavoitusta. 
 

 Lisätään määräraha vuoden 2022 talousarvioon 45.000 euroa (oletus, 
että rekrytointi maalissa 1.4.). Määräraha tuleville vuosille 60.000 euroa 
per vuosi. 

 Määrärahaa ei säästetä muualta, vaan tulopuolella kulu tulee korvattua 
rekrytoinnin ansiosta moninkertaisesti (’satakertaisesti’) tonttien 
luovutuksien toteutuessa (80100 tonttia vuosittain, esim. a’ 80.000 per 
tontti) 

 



  

Perustelut: 
 Sipoon kaavoituksen tavoitteena on mahdollistaa vuosittaisella 

pientalo ja kerrostalokaavoituksella (AO; AP; AK) asumisen 
kaavavarannon asetetun kasvutavoitteen toteutumiseksi. MALtavoite 
434 asuntoa/vuosi tai 32 000–39 000 km. Tähän tavoitteeseen on 
päästy vaihtelevasti viimeisen vuosikymmenen aikana. 

 Sipoossa on viimeisen vuosikymmenen aikana kertynyt vajaiden 
kaavoittajaresurssien myötä iso kuilu tavoitteiden ja toteutuksen osalta. 

 Vaikka kaikki virat ovat täynnä, jos yleiskaavoittajan rekrytointi, joka on 
vireillä, on valmis. Tästä huolimatta henkilökunta on kovilla tavoitteiden 
kanssa. 

 Varmistaaksemme, että valtuuston enemmistön tahtotila panostaa 
aikaisempaa paljon enemmän omakotitalojen kaavoitukseen, myös 
kyläkeskustoihin (AT) ja hajaasutusalueisiin, meillä täytyy olla myös 
toteuttajia. 

 Tämän hetken vakanssien määrä on alhainen verrattuna työmäärään. 
Erityisesti, jos halutaan buustata omakotitalojen kaavoitusta. 

 Vaara, että kaavoittajia hakeutuu muualle, kovan työpaineen alla. 
 

 Kunnanhallitus 29.11.2021 
 
 Kunnanjohtajan ehdotus 

Ehdotus hyväksytään. 
 
Uuden kaavoittajan myötä on mahdollista lisätä omakoti ja pientaloalueiden 
kaavoitusta sekä edistää yleiskaavan muutosta ja kyläkaavoitusta tulevina 
vuosina. Tämä edellyttää Sipoon valtuuston päätöstä noin 55 000 euron 
vuosittaisesta, kaavoittajan palkkaan käytettävästä määrärahasta. 
 
Päätös 
Kunnanhallitus hyväksyi yksimielisesti esittelijän ehdotuksen. 
 
Valtuusto 13.12.2021 
 
Päätös 
Valtuusto hyväksyi yksimielisesti kunnanhallituksen ehdotuksen. 

 
 
 
s. 57 
nro 18 Ehdotuksen tekijä: Tom Sundbäck 
 Kannattaja: Caroline Högel 
 

40 000 €  Jotta voidaan palkata yhdeksi kesäkuukaudeksi 30 enemmän, 
vuosina 2004–2007 syntynyttä nuorta, kuin viime kesänä. 

 
Tulopuolelle lisätään vastaava summa korottamalla arvioitua 
kokonaisverotulomäärää. 
 
 

   



  

Kunnanhallitus 29.11.2021 
 
 Kunnanjohtajan ehdotus 

Ehdotusta ei hyväksytä 
 
Oleva käytäntö on, että yksiköt olevan rahoituksensa puitteissa palkkaavat 
nuoria kesätöihin. Yksiköt pyrkivät olevan vuoden 2022 talousarvion 
rahoituksen puitteissa lisäämään nuorten määrää kesätöihin, verrattuna 
vuoteen 2021. Tälle ei myönnetä lisärahoitusta, eikä tulopuolelle lisätä 
vastaavaa summa ehdotetulla tavalla. 
 
Käsittely 
 
Tom Sundbäck ehdotti, että ehdotus hyväksytään. 
Tapio Virtanen kannatti Tom Sundbäckin vastaehdotusta. 
 
Puheenjohtaja totesi, että esittelijän ehdotuksen lisäksi oli tehty yksi kannatettu 
vastaehdotus, minkä vuoksi oli äänestettävä. Hän ehdotti seuraavaa 
äänestysmenettelyä: äänestys nimenhuudolla, jossa esittelijän ehdotusta 
kannattavat äänestävät "jaa" ja Tom Sundbäckin vastaehdotusta kannattavat 
äänestävät "ei". Esitys hyväksyttiin yksimielisesti.  
 
Äänestys:  
Esittelijän ehdotus "jaa"  1 ääni: Jenni Lastuvuori 
Tom Sundbäckin vastaehdotus "ei"  10 ääntä: Tommi Hänninen, Carola 
Juselius, Marja ManninenOllberg, Marketta Mattila, Micaela Röman, Antti 
Skogster, Tom Sundbäck, Ritva Tarvainen, Tapio Virtanen, Kaj Lindqvist 
 
Puheenjohtaja totesi, että kunnanhallitus hyväksyi Tom Sundbäckin 
vastaehdotuksen äänin 1–10. 
 
Päätös 
Kunnanhallitus hyväksyi Tom Sundbäckin ehdotuksen. 
 
Valtuusto 13.12.2021 
 
Päätös 
Valtuusto hyväksyi yksimielisesti kunnanhallituksen ehdotuksen. 

 
 
 
  



  

Ruokapalvelut 
 
s. 58 
nro 19 Ehdotuksen tekijä: Vihreä valtuustoryhmä 
 Kannattaja: SDP:n valtuustoryhmä 
 

Ruokapalvelut aloittavat yhteistyössä sivistyksen kanssa välipalan tarjoamisen 
Sipoonlahden koulun yläluokkalaisille. Välipalaa tarjotaan päivittäin niille 
yläkoulun oppilaille, joilla koulupäivä jatkuu kello 15.30 tai 16.00 asti. 
Kyseessä on kevätlukukauden aikana 2022 tehtävä kokeilu, jonka aikana 
arvioidaan välipalatarjoilun vaikutuksia muun muassa oppilaiden jaksamiseen 
ja kouluruoan menekkiin. Kokeilun tuloksien perusteella tehdään myöhemmin 
päätös välipalatarjoilun jatkamisesta ja laajentamisesta muihin yläkouluihin.  

 
Määrärahalisäys 5000€.  

 
Perustelut: Sipoonlahden koulun oppilaiden koulupäivä jatkuu kello 16 asti. 
Opettajien mukaan oppilaat ovat iltapäivän viimeisillä tunneilla nälkäisiä, ja 
tämä vaikuttaa koulunkäyntiin, oppimiseen ja käyttäytymiseen. Tutkimusten 
mukaan ravitsemuksella on suuri merkitys oppimistuloksiin ja käyttäytymisen 
pulmiin. Välipalan tarjoaminen koulussa vähentäisi mahdollisesti myös 
koulupäivän aikana tapahtuvaa ostoksilla käyntiä lähikaupoissa. Oppilaille 
tehdyssä kouluruokakyselyssä 95% Sipoonlahden koulun oppilaista toivoi 
koulun tarjoamaa välipalaa, joten tällä kokeilulla vastataan suoraan oppilaiden 
toiveeseen. 

 
 Kunnanhallitus 29.11.2021 
 
 Kunnanjohtajan ehdotus 

Ehdotusta ei hyväksytä. 
 
Välipalan tarjoaminen vain yhdessä koulussa asettaa kunnan yläkoulujen 
oppilaat eriarvoiseen asemaan. 
 
Käsittely 
 
Esittelijä muutti ehdotustaan siten, että määrärahaa lisätään 10 000 euroa ja 
tehdään kokeilu kaikissa Sipoon yläkouluissa. 
 
Päätös 
Kunnanhallitus hyväksyi yksimielisesti esittelijän muutetun ehdotuksen. 
 
Valtuusto 13.12.2021 
 
Päätös 
Valtuusto hyväksyi yksimielisesti kunnanhallituksen ehdotuksen. 

 
 
 
  



  

3.4 Sosiaali- ja terveysvaliokunta 
 
Työikäisen väestön toimintaedellytysten vahvistaminen sekä hyvinvoinnin ja 
terveyden edistäminen 
 
s. 66 
nro 20 Ehdotuksen tekijä: Perussuomalaisten valtuustoryhmä 
 Kannattajat: Keskustan ja Vihreiden valtuustoryhmät 
  

Suuhygienistin lisäresursointi 
 
Suunterveyden hoito on ollut kunnassamme jo pitkään alimitoitettua  jonot ja 
kiireetön hoitoonpääsy olivat huonolla tolalla jo ennen koronaa, ja siihen 
tarkastuslautakunta on monasti ottanut tiukkaa kantaa, mutta parannuksia 
edellisellä valtuustokaudella ei resursseihin saatu – eikä sitä edelliselläkään. 
Tällä hetkellä Sipoossa on suunterveyden hoidon tiimissä 20 henkilöä, joista 8 
hammaslääkäriä ja loput muuta hoitohenkilökuntaa. Kiireettömään 
hoitoonpääsy on hyvin heikolla tasolla kuten laaja kuntalaisilta kuultu palaute 
kertoo; tämän valitettavan tilanteen syntyyn vaikuttaneet syyt 
budjettiehdotuksen kirjaukset myöntävätkin (s. 65). Samaan aikaan maamme 
hallituksessa kolmen kuukauden hammashoitotakuuta jo valmistellaan lakiin! 
Kunnanhallituksen ehdotuksessa on yhden lisähammaslääkärihoitajaparin 
palkkaaminen ensi vuoden syksyllä. 
 
Virkamiesten käsitys sosiaali ja terveysvaliokunnan budjettikäsittelyssä oli, 
ettei tämänkaltainen panostus vielä riitä parantamaan hammashoitoonpääsyä 
ja purkamaan suunterveyden huollon erittäin pitkiä jonoja ja hoitovelkaa, jota 
koronaaikana on syntynyt. Tämän vuoksi on kohtuullinen panostus 
ennaltaehkäisevään suunterveydenhoitoon hyvinkin tarpeen. Ymmärrämme, 
että kaikki kustannuslisäykset vuoden 2022 sosiaali ja terveysmenoihin 
aiheuttavat riskin koskien tulevia valtion osuuksia, mutta koska tällä 
panostuksella voimme vihdoin parantaa erittäin tärkeää terveyspalvelua, on se 
silti tarpeen toteuttaa ensi vuonna. Tätä parannusta kuntalaiset ovat hyvin 
pitkään odottaneet. 
 
Esitämme että talousarvioon lisätään yksi suuhygienistin palkkaus sosiaalialan 
resursointiin alkaen ensi kesästä; tämän kustannusvaikutus ensi vuoden 
osalta olisi 25 000 e. 
 
Tekstimuutos s. 66, toiseksi viimeinen kappale: ”ja hammaslääkäri
hammashoitajatyöpari sekä suuhygienisti Suun terveydenhoitoon.” 
 
  



  

Kunnanhallitus 29.11.2021 
 
Kunnanjohtajan ehdotus 
Ehdotusta ei hyväksytä. 
 
Sen sijaan loppuvuodesta 2022 perustetaan 0,5 suuhygienistin toimi, jolloin 
olemassa oleva 0,5 suuhygienistin toimi muuttuu kokonaiseksi. Kustannus 
ensi vuoden osalta on 5 000 euroa. 
 
Päätös 
Kunnanhallitus hyväksyi yksimielisesti esittelijän ehdotuksen. 
 
Valtuusto 13.12.2021 
 
Päätös 
Valtuusto hyväksyi yksimielisesti kunnanhallituksen ehdotuksen. 

 
 
 
Ikäihmisten ja vammaisten hyvinvoinnin ja elämänlaadun edistäminen 
 
s. 68 
nro 21 Ehdotuksen tekijä: SDP:n valtuustoryhmä 
  

Lisätään kpl 4 loppuun lause: 
 
Selvitetään vuoden 2022 aikana, miten rekrytointivaatimuksia voidaan 
keventää hoito ja hoivatyön sekä raportoinnin laadun kärsimättä. 
 
Kunnanhallitus 29.11.2021 
 
Kunnanjohtajan ehdotus 
Ehdotus hyväksytään. 
 
Päätös 
Kunnanhallitus hyväksyi yksimielisesti esittelijän ehdotuksen. 
 
Valtuusto 13.12.2021 
 
Päätös 
Valtuusto hyväksyi yksimielisesti kunnanhallituksen ehdotuksen. 

 
 
 
  



  

3.5 Sivistysvaliokunta 
 
Varhaiskasvatuspalvelut 
 
s. 76, 77, 79 
nro 22 Ehdotuksen tekijä: Vihreä valtuustoryhmä 
  

Määrärahalisäys: 
3 300 € varhaiskasvatuspalvelut s. 76 
4 700 € koulutuspalvelut s. 79 
(yht. 8 000 €) 

 
Tekstilisäykset s. 76 varhaiskasvatuspalvelut: 
Sipoon kunta kattaa kunnan varhaiskasvatusyksiköiden Vihreä lippu/Grön 
flagg ohjelman osallistumismaksut, jotta kaikilla halukkailla 
varhaiskasvatusyksiköillä on mahdollisuus liittyä mukaan ohjelmaan. 

 
sekä s. 77 opetuspalvelut: 
Sipoon kunta kattaa kunnan peruskoulujen Vihreä lippu/Grön flagg ohjelman 
osallistumismaksut, jotta kaikilla halukkailla kouluilla on mahdollisuus liittyä 
mukaan ohjelmaan. 

 
Perustelut: 

 
Sipoon kunnan ympäristöohjelmassa on tavoitteena, että Sipoon 
päiväkodeista ja kouluista vähintään kaksi on vuosittain mukana Vihreä 
lippu ympäristökasvatusohjelmassa. Osallistumismaksu voi kuitenkin olla 
kynnys ohjelmaan osallistumiselle. Esimerkiksi Espoo Vantaa, Tampere 
Kouvola ja Oulu maksavat koulujensa ja päiväkotiensa osallistumismaksut 
joko kokonaan tai osittain. 

 
Vihreä lippu ohjelma auttaa saavuttamaan opetussuunnitelman tavoitteita. 
Lapset ja nuoret kehittävät koulunsa tai päiväkotinsa arkea kestävämmäksi 
yhdessä opettajien ja kasvattajien kanssa. Samalla he oppivat taitoja, joita 
tarvitaan kehittämisprojektin läpiviemisessä ja ongelmanratkaisussa. Monissa 
kouluissa ja päiväkodeissa on onnistuttu ohjelman avulla esimerkiksi 
vähentämään energian ja veden kulutusta sekä ruokahävikkiä. Myös 
sosiaalisen kestävyyden ja terveyden näkökulmat ovat mukana. Ohjelma on 
täysin kaksikielinen. 

 
Ohjelmaan osallistuminen voi näkyä myös ilkivallan ja roskaamisen 
vähenemisenä, koska Vihreässä lipussa lapset ja nuoret oppivat 
osallistumaan yhteisiin asioihin ja ottamaan niistä vastuuta. Lisäys ei velvoita 
yksikköjä liittymään ohjelmaan, mutta mahdollistaa sen nykyistä paremmin. 
Tässä esitetty kustannus on maksimikustannus, joka toteutuisi siinä 
tapauksessa että kaikki yksiköt lähtisivät mukaan ohjelmaan. Lopullinen 
kustannus on luultavasti pienempi. 

 
 https://vihrealippu.fi/     https://vihrealippu.fi/sv/hem/ 
 
  

https://vihrealippu.fi/
https://vihrealippu.fi/sv/hem/


  

Kunnanhallitus 29.11.2021 
 
Kunnanjohtajan ehdotus 
Ehdotus hyväksytään muutettuna niin, että mahdollistetaan 
varhaiskasvatusyksiköiden ja koulujen osallistuminen Vihreä Lippu ohjelmaan 
olemassa olevan taloussuunnitelman puitteissa. 
 
Päätös 
Kunnanhallitus hyväksyi yksimielisesti esittelijän ehdotuksen. 
 
Valtuusto 13.12.2021 
 
Jenni Sademies toisti Vihreän valtuustoryhmän puolesta alkuperäisen 
ehdotuksen seuraavin keltaisella merkityin tekstilisäyksin: 
 
Tekstilisäykset s. 76 varhaiskasvatuspalvelut:  
Sipoon kunta kattaa kunnan varhaiskasvatusyksiköiden Vihreä lippu/Grön 
flagg ohjelman osallistumismaksut, jotta kaikilla halukkailla 
varhaiskasvatusyksiköillä on mahdollisuus liittyä mukaan ohjelmaan.  
 
Jos kaikki Vihreä lippu ohjelman osallistumismaksuihin budjetoidut varat eivät 
tule käytettyä tähän tarkoitukseen, sivistysosasto voi käyttää niitä harkintansa 
mukaan muihin kestävän kehityksen hankkeisiin varhaiskasvatuspalveluissa. 
 
sekä s. 77 opetuspalvelut:  
Sipoon kunta kattaa kunnan peruskoulujen Vihreä lippu/Grön flagg ohjelman 
osallistumismaksut, jotta kaikilla halukkailla kouluilla on mahdollisuus liittyä 
mukaan ohjelmaan.  
 
Jos kaikki Vihreä lippu ohjelman osallistumismaksuihin budjetoidut varat eivät 
tule käytettyä tähän tarkoitukseen, sivistysosasto voi käyttää niitä harkintansa 
mukaan muihin kestävän kehityksen hankkeisiin opetuspalveluissa. 
 
Puheenjohtaja totesi, että kunnanhallituksen ehdotuksen lisäksi oli tehty yksi 
kannatettu ehdotus, minkä vuoksi oli äänestettävä.  
 
Puheenjohtaja ehdotti, että kunnanhallituksen ehdotusta kannattavat 
äänestävät ”jaa” ja Jenni Sademiehen ehdotusta kannattavat äänestävät ”ei”. 
Ehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.  

 
Äänestys:  
Kunnanhallituksen ehdotus – 30 ääntä  
Jenni Sademiehen ehdotus – 13 ääntä  

 
 Päätös  

Valtuusto hyväksyi kunnanhallituksen ehdotuksen äänin 30–13. 
 
 
  



  

Koulutuspalvelut 
 
s. 78 
nro 23 Ehdotuksen tekijä: Vihreä valtuustoryhmä 
 

Opetustoiminta kappale 2 
 

Tekstilisäys: Vuoden 2022 aikana laaditaan sivistyksen 
palveluverkkosuunnitelma. Suunnitelman laadinnan pohjana käytetään 
keväällä 2021 FCG:n toimesta tehtyä perusopetuksen, lukiokoulutuksen ja 
vapaan sivistystyön selvitystä sekä varhaiskasvatuksen palveluselvitystä. 

 
Perustelut: Hajanainen kouluverkko ja epäselvyys kouluverkon 
tulevaisuudesta ja siitä, mitkä koulut tullaan kunnostamaan, onko tarvetta 
rakentaa uusia koulurakennuksia ja mitkä ovat oppilasennusteet, vaikeuttaa 
sivistyksen toiminnan ja talouden suunnittelua. Siksi 
palveluverkkosuunnitelman laatiminen on erittäin perusteltua. 

 
Kunnanhallitus 29.11.2021 
 
Kunnanjohtajan ehdotus 
Koska sivistysosaston palvelut käyttävät samoja kiinteistöjä, 
palveluverkkoselvitys laaditaan huomioiden kaikki sivistysvaliokunnan alaiset 
palvelut. Selvityksen osana luodaan tilojen toiminnallinen ja laadullinen 
määrittely tulevien investointihankkeita varten. Selvityksen laatimisessa 
varmistetaan kuntalaisten ja tilien käyttäjäryhmien osallisuus. Selvitys 
laadintaan vuoden 2022 aikana ja tuodaan toimielinten käsittelyyn keväällä 
2023. Selvityksen laatiminen edellyttää, että sivistysvaliokunnan 
määrärahoihin lisätään 40 000 € kattamaan selvityksen laatimisesta 
aiheutuvat kulut. 
 
Päätös 
Kunnanhallitus hyväksyi yksimielisesti esittelijän ehdotuksen. 
 
Valtuusto 13.12.2021 
 
Päätös 
Valtuusto hyväksyi yksimielisesti kunnanhallituksen ehdotuksen. 
 
Lisäksi pöytäkirjaan kirjattiin seuraava RKP:n valtuustoryhmän esittämä 
toimenpidealoite, joka hyväksyttiin yksimielisesti: 

 
"Palveluverkkoselvityksen valmistelua varten asetetaan poliittisesti johdettu 
poliittinen ohjausryhmä, joka yhteistyössä viranhaltijoiden kanssa asettaa 
tavoitteet ja laajuuden vuoden 2022 työlle sekä varmistaa kuntalaisten ja 
tilojen käyttäjäryhmien mahdollisuutta osallisuuteen ja aktiiviseen 
keskusteluun." 
 

 
 
  



  

s. 78 
nro 24 Ehdotuksen tekijä: Vihreä valtuustoryhmä 
 Kannattaja: SDP:n valtuustoryhmä 
 

Otsikon Oppilashuolto alle: 
Koululaisten aamu ja iltapäivätoiminnan maksuja ei koroteta nykyisestä 
tasosta vuonna 2022. 

 
Kunnanhallitus 29.11.2021 
 
Kunnanjohtajan ehdotus 
Ehdotus hyväksytään. 
 
Päätös 
Kunnanhallitus hyväksyi yksimielisesti esittelijän ehdotuksen. 
 
Valtuusto 13.12.2021 
 
Päätös 
Valtuusto hyväksyi yksimielisesti kunnanhallituksen ehdotuksen. 

 
 
 
s. 78 
nro 25 Ehdotuksen tekijä: Vihreä valtuustoryhmä 
 Kannattaja: SDP:n valtuustoryhmä 
  

Otsikon Oppilashuolto alle: 
Koululaisten aamu ja iltapäivätoiminnassa otetaan käyttöön perheen 
bruttotuloihin perustuva tuloraja, jonka alittuessa toimintamaksu voidaan jättää 
kokonaan perimättä tai sovelletaan Sipoon varhaiskasvatuksen mallia, jossa 
otetaan huomioon perheen bruttotulojen ohella myös perheen koko. 

 
Kunnanhallitus 29.11.2021 
 
Kunnanjohtajan ehdotus 

 
Ehdotusta ei hyväksytä. Sipoon kunnan koululaisten aamu ja 
iltapäivätoiminnan maksut alittavat perusopetuslaissa määritellyt toiminnan 
enimmäismaksut. Perusopetuslaki ei määrittele aamupäivätoiminnan maksua. 
Sipoossa maksu on 35 € / kk. 3 h / päivä: lain sallima maksimi 120 € / kk – 
Sipoossa 100 € / kk Yli 3 h / päivä: lain sallima maksimi 160 € / kk – Sipoossa 
140 € / kk. Maksuporrastuksen käyttöönotto vähentää kunnan tuloja 
nykyisestä ja lisää hallinnollista työtä. 
 
  



  

Päätös 
Kunnanhallitus hyväksyi yksimielisesti esittelijän ehdotuksen. 
 
Valtuusto 13.12.2021 
 
Marketta Mattila toisti Vihreän valtuustoryhmän puolesta alkuperäisen 
ehdotuksen siten muutettuna, että tekstistä poistetaan maininta 
aamupäivätoiminnasta. 
 
Puheenjohtaja totesi, että kunnanhallituksen ehdotuksen lisäksi oli tehty yksi 
kannatettu ehdotus, minkä vuoksi oli äänestettävä.  
 
Puheenjohtaja ehdotti, että kunnanhallituksen ehdotusta kannattavat 
äänestävät ”jaa” ja Marketta Mattilan ehdotusta kannattavat äänestävät ”ei”. 
Ehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.  
 
Äänestys:  
Kunnanhallituksen ehdotus – 23 ääntä  
Marketta Mattilan ehdotus – 20 ääntä  
 
Päätös  
Valtuusto hyväksyi kunnanhallituksen ehdotuksen äänin 23–20. 

 
 
 
Kulttuuri- ja vapaa-aikapalvelut 
 
s. 80 
nro 26 Ehdotuksen tekijä: Charlotta Engblom 
 Kannattaja: Kicka Lindroos 
 

”Tilojen avautuminen ja rajoitusten poisto merkitsee myös...” 
 
Tämä kohdan ajantasaisuus on hyvä tarkistaa, kun asiaa käsitellään jälleen 
joulukuussa. 
 
Kunnanhallitus 29.11.2021 
 
Kunnanjohtajan ehdotus 
Sivulla 80 kirjastopalveluita koskevan kolmannen kappaleen lause 
”Tilojen avautuminen ja rajoitusten poisto merkitsee myös kirjastotilojen roolin 
uudistumista ja painottumista demokraattisena foorumina ja kuntalaisten 
vaikuttamisalustana” muutetaan muotoon ”Kirjastotilojen rooli uudistuu. Ne 
toimivat kuntalaisten vaikuttamisalustoina ja demokraattisina foorumeina.” 
 
Päätös 
Kunnanhallitus hyväksyi yksimielisesti esittelijän ehdotuksen. 
 
  



  

Valtuusto 13.12.2021 
 
Päätös 
Valtuusto hyväksyi yksimielisesti kunnanhallituksen ehdotuksen. 

 
 
 
s. 81 
nro 27 Ehdotuksen tekijä: SDP:n valtuustoryhmä 
 Kannattajat: Tom Sundbäck, Martin Andersson, Lilli Kahri 
 

Otsikon Liikuntapalvelut alla 3. uusi kappale: 
 
Liikuntapalvelut, uusi kappale: Vesiliikuntaselvitys päivitetään Nikkilään 
sijoittuvan suunnitelmien mukaan pian suunnitelmakauden 2022–2024 jälkeen 
toteutettavan uimahallin osalta koskien taloudellisia laskelmia. 
 
Kunnanhallitus 29.11.2021 
 
Kunnanjohtajan ehdotus 
Ehdotus hyväksytään muutettuna seuraavasti: 
Vesiliikuntaselvitys päivitetään Nikkilään sijoittuvan suunnitelman osalta 
koskien taloudellisia laskelmia. 
 
Päätös 
Kunnanhallitus hyväksyi yksimielisesti esittelijän ehdotuksen. 
 
Valtuusto 13.12.2021 
 
Päätös 
Valtuusto hyväksyi yksimielisesti kunnanhallituksen ehdotuksen. 

 
 
 
3.6 Tekninen valiokunta, Rakennus- ja ympäristövaliokunta 
 
s. 85 
nro 28 Ehdotuksen tekijä: SDP:n valtuustoryhmä 

 
Edellisen valtuustokauden tavoite: 
Määritämme palvelulupaukset keskeisille asiakaspalveluille. 
 
Sitova tavoite 2022: 
Kiinteistöjen käyttäjien palvelupyyntöihin vastataan ja annetaan ratkaisu 
erikseen määritellyssä määräajassa. 
 
Mittari: 
Vastaus ja käsittelyajat määritelty ja käytössä. 
 

  



  

Kunnanhallitus 29.11.2021 
 
Kunnanjohtajan ehdotus 
Ehdotusta ei hyväksytä. 
 
Kiinteistöjen käyttäjien palvelupyynnöt poikkeavat sisällöltään toisistaan 
voimakkaasti. Osa palvelupyynnöistä on vikoja, jotka on mahdollista korjata 
hyvin nopeasti ja osa taas palvelupyyntöjä, jotka ovat uusia ja vaativat myös 
lisäyksiä ja investointeja kiinteistöön ja osa näiden väliltä. Kiinteää yhtä aikaa 
palvelupyyntöjen selvittämiseksi ja toteuttamiseksi on mahdotonta antaa. Sen 
sijaan kaikki palvelupyyntöihin vastataan kiinteän enintään 3–5 työpäivää 
sisällä ja tällöin myös arvioidaan aika, jonka palvelupyynnön selvittäminen, 
ratkaisun etsiminen ja mahdollinen toteuttaminen edellyttää. 
 
Päätös 
Kunnanhallitus hyväksyi yksimielisesti esittelijän ehdotuksen. 
 
Valtuusto 13.12.2021 
 
Tapio Virtanen toisti SDP:n valtuustoryhmän puolesta alkuperäisen 
ehdotuksen siten muutettuna, että sitova tavoite on seuraava: 
 
”Kiinteistöjen käyttäjien palvelupyyntöihin vastataan ja annetaan tieto mihin 
toimenpiteisiin tullaan ryhtymään asian ratkaisemiseksi.” 
 
Valtuusto hyväksyi yksimielisesti Tapio Virtasen ehdotuksen. 
 
Päätös  
Valtuusto hyväksyi yksimielisesti SDP:n valtuustoryhmän muutetun 
ehdotuksen. 

 
 
 
s. 85 
nro 29 Ehdotuksen tekijä: SDP:n valtuustoryhmä 

 
Edellisen valtuustokauden tavoite: 
Määritämme palvelulupaukset keskeisille asiakaspalveluille. 
 
Sitova tavoite 2022: 
Katu ja viheralueita koskeviin kysymyksiin ja palvelupyyntöihin vastataan ja 
annetaan ratkaisu erikseen määritellyssä määräajassa. 
 
Mittari: 
Vastaus ja käsittelyajat määritelty ja käytössä. 
 

  



  

Kunnanhallitus 29.11.2021 
 
Kunnanjohtajan ehdotus 
Ehdotusta ei hyväksytä. 
 
Katu ja viheralueita koskevien kysymykset ja palvelupyynnöt poikkeavat 
sisällöltään toisistaan voimakkaasti. Osa palvelupyynnöistä on vikoja, jotka on 
mahdollista vastata ja tarvittaessa myös korjata hyvin nopeasti ja osa taas 
palvelupyyntöjä, jotka ovat uusia ja vaativat mahdollisesti rakennusvalvonnan 
lupaa ja investointeja ja osa näiden väliltä. Kiinteää yhtä aikaa kysymysten ja 
palvelupyyntöjen selvittämiseksi ja toteuttamiseksi on mahdotonta antaa. Sen 
sijaan kaikki palvelupyyntöihin vastataan kiinteän enintään 3–5 työpäivää 
sisällä ja tällöin myös arvioidaan aika, jonka palvelupyynnön selvittäminen ja 
mahdollinen toteuttaminen edellyttää. 
 
Päätös 
Kunnanhallitus hyväksyi yksimielisesti esittelijän ehdotuksen. 
 
Valtuusto 13.12.2021 
 
Tapio Virtanen toisti SDP:n valtuustoryhmän puolesta alkuperäisen 
ehdotuksen siten muutettuna, että sitova tavoite on seuraava: 
 
”Katu ja viheralueita koskeviin kysymyksiin ja palvelupyyntöihin vastataan ja 
annetaan tieto mihin toimenpiteisiin tullaan ryhtymään asian ratkaisemiseksi.” 
 
Valtuusto hyväksyi yksimielisesti Tapio Virtasen ehdotuksen. 
 
Päätös  
Valtuusto hyväksyi yksimielisesti SDP:n valtuustoryhmän muutetun 
ehdotuksen. 

 
 
 
s. 85 ja 90 
nro 30 Ehdotuksen tekijä: Vihreä valtuustoryhmä 

 
Muutetaan sivun 85 taulukkoon 4 kk tilalle ” 9 kk” ja tehdään tekstikorjaus 
vastaavasti sivulle 90: Poistetaan 3. kappale ja korvataan se alkuperäisellä 
teknisen johtajan ehdotuksella  eli seuraavalla:  
 
Suunnittelutarveratkaisujen ja poikkeamispäätösten osalta hakemusmäärä on 
kasaantunut. Tämä on seurausta siitä, että olemme olleet pakotettuja 
muodostamaan uudet linjausperiaatteet lupakäsittelylle: Sipoon kunnan 
aikaisemmassa ratkaisukäytännössä on yleiskaavan ja osayleiskaavojen 
mitoituksella ollut ylikorostunut merkitys siten, että lupia on käytännössä 
myönnetty mitoituksen osoittamaan ylärajaan saakka. ELYkeskuksen 
kuntaan kohdistaman ohjauksen ja ennen kaikkea hallintooikeuden 
ratkaisujen johdosta on kuitenkin jouduttu toteamaan yleiskaavan ja 
osayleiskaavojen mitoituksen ja kaavamääräysten ohjaaman rakentamisen 
määrän olevan niin suuri, että se johtaa useilla alueilla tiiviimpään 
rakentamiseen kuin mitä yleiskaavan tai osayleiskaavan pohjalta on 



  

mahdollista sallia. On muodostunut alueita, joilla ei asuinrakennusten 
lukumäärän lisääminen ole aina enää mahdollista siinäkään tapauksessa, että 
rakentaminen olisi yleiskaavan määräysten mukaista. Tämä johtuu siitä, 
etteivät MRL 137 §:n mukaiset edellytykset täyty ja tällöin rakentaminen näille 
alueille edellyttää tarkempaa kaavoitusta. Syntynyt tilanne on ongelmallinen 
maanomistajien tasapuolisen kohtelun periaatteen kannalta. Tästä syystä 
käsittelykelpoisten hakemusten käsittelyyn on muodostumassa tilapäisesti 
pidempi käsittelyaika. Valtuuston aiemmin asettamaa ja määrittelemää neljän 
kuukauden keskimääräistä enimmäismääräaika käsittelyn osalta on kasvatettu 
vuodelle 2022 yhdeksään kuukauteen; tällä halutaan myös asiakkaille kertoa 
realistinen käsittelyaika, jotta he voisivat riittävästi varautua tähän vaiheeseen 
hankeaikataulutuksessaan. 
 
Kunnanhallitus 29.11.2021 
 
Kunnanjohtajan ehdotus 
Ehdotusta ei hyväksytä. 
 
Rakennus ja ympäristövaliokunta on talousarvioita käsitellessään suurella 
enemmistöllä päättänyt talousarviokirjassa esitetyn suunnittelutarveratkaisujen 
ja poikkeamispäätösten käsittelyajan tavoitteeksi 4 kk. Vastaavasti Rakennus 
ja ympäristövaliokunta on suurella enemmistöllä päättänyt talousarvion sivulle 
90 kappaleen 3. sisällöstä. Rakennus ja ympäristövaliokunnan tarkoituksena 
on mahdollistaa kaikki suunnittelutarveratkaisut ja poikkeamislupapäätökset, 
jotka eivät ole lain vastaisia. 
 
Päätös 
Kunnanhallitus hyväksyi yksimielisesti esittelijän ehdotuksen. 
 
Valtuusto 13.12.2021 
 
SiniPilvi Saarnio toisti Vihreän valtuustoryhmän puolesta alkuperäisen 
ehdotuksen. 
 
Puheenjohtaja totesi, että kunnanhallituksen ehdotuksen lisäksi oli tehty yksi 
kannatettu ehdotus, minkä vuoksi oli äänestettävä.  
 
Puheenjohtaja ehdotti, että kunnanhallituksen ehdotusta kannattavat 
äänestävät ”jaa” ja SiniPilvi Saarnion ehdotusta kannattavat äänestävät ”ei”. 
Ehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.  
 
Äänestys:  
Kunnanhallituksen ehdotus – 39 ääntä  
SiniPilvi Saarnion ehdotus – 4 ääntä  
 
Päätös  
Valtuusto hyväksyi kunnanhallituksen ehdotuksen äänin 39–4. 

 
 

  



  

s. 85 
nro 31 Ehdotuksen tekijä: Kokoomuksen valtuustoryhmä 

 
Muutosehdotus: 
Muutetaan kuntalaisilta kohta kuulumaan Eri kylien äänestyksessä omille 
alueilleen kannattamat asukasideat… 
 
Perustelu: 
Kuntalaisten eri kyläalueiden kohtelu toteutuu tasapuolisemmin ja 
varmistetaan hienon kehitysrahan jakautuminen tasaisesti eri kyläalueiden 
toiveiden mukaisesti. 
 
Kunnanhallitus 29.11.2021 
 
Kunnanjohtajan ehdotus 
Ehdotus hyväksytään. 
 
Osallistuvan budjetoinnin hankkeen #MunSipoo ohjeistuksessa pyydetään 
ideoimaan ja äänestämään läheisimmäksi alueekseen kokemansa alueen 
ehdotusta. Teknisistä syistä hankkeessa ei kuitenkaan ole mahdollista tehdä 
kiinteistörajakohtaista aluetta ja alue ei siten ole täysin yksiselitteinen.  
 
Päätös 
Kunnanhallitus hyväksyi yksimielisesti esittelijän ehdotuksen. 
 
Valtuusto 13.12.2021 
 
Päätös 
Valtuusto hyväksyi yksimielisesti kunnanhallituksen ehdotuksen. 

 
 
 
Rakennusvalvonta 
 
s. 91 
nro 32 Ehdotuksen tekijä: Liike Nyt valtuustoryhmä 

 
Nykyinen teksti: 

 
 

  



  

Ehdotus: 
Muutettava 4 kuukauteen. 
 
Perustelut: 
Ei ole linjassa aikaisempien tavoitteiden kanssa. 
 
Kunnanhallitus 29.11.2021 
 
Kunnanjohtajan ehdotus 
Ehdotus hyväksytään muutettuna. 
 
Kuten ehdotuksessa todetaan esitetty aika hakemuksen jättöpäivästä ei ole 
linjassa aikaisempien tavoitteiden kanssa. Edellisten tavoitteiden kanssa 
linjassa oleva aika on 5 kuukautta ja Poikkeamisen ja 
suunnittelutarveratkaisun keskimääräinen käsittelyaika hakemuksen 
jättöpäivästä laskien (kk) muutetaan 5:ksi. 
 
Päätös 
Kunnanhallitus hyväksyi yksimielisesti esittelijän ehdotuksen. 
 
Valtuusto 13.12.2021 
 
Päätös 
Valtuusto hyväksyi yksimielisesti kunnanhallituksen ehdotuksen. 

 
 
5 TULOSLASKELMAOSA 
 
5.1 Tuloslaskelma, kunta ilman Sipoon Vesi-liikelaitosta 
 
s. 106 
nro 33 Ehdotuksen tekijä: RKP:n valtuustoryhmä 

 
Sivu 106 
• Korjaus koskee vain ruotsinkielistä budjettidokumenttia. Vuosiluku otsikon 
Verksamhetsintäkter alla olevan taulukon kahdessa oikeanpuolimmaisessa 
sarakkeessa – sarakkeiden otsikot ovat nyt BG2020 ja BG2021, tulisi olla BG 
2021 ja BG2022 = vuosilukujen tekninen korjaus 
• Vastaava korjaus otsikon Verksamhetskostnader alla olevaan taulukkoon. 
 
Kunnanhallitus 29.11.2021 
 
Kunnanjohtajan ehdotus 
Tekninen korjaus hyväksytään. 
 
Päätös 
Kunnanhallitus hyväksyi yksimielisesti esittelijän ehdotuksen. 
 
Valtuusto 13.12.2021 
 
Päätös 
Valtuusto hyväksyi yksimielisesti kunnanhallituksen ehdotuksen.  



  

 
6 INVESTOINTIOSA 
 
6.1 Investoinnit 
 
s. 111, 112, 117 
nro 34 Ehdotuksen tekijä: RKP:n valtuustoryhmä 
 
 Ehdotetaan kohtaan muut investoinnit 100.000 euron lisäystä kuituverkkojen 

rakentamiseksi kylissä tai niiden osissa, joissa ei ole nopeita 
laajakaistayhteyksiä. Tällöin Sipoon kunta hakisi ensi vuonna Liikenne ja 
viestintävirastolta 300.000 euron laajakaistatukea. Jos kunta ei saa tukea jää 
100.000 euron määräraha käyttämättä. 

 
Perustelut: 
Hitaat ja huonot laajakaistayhteydet aiheuttavat ongelmia monelle 
sipoolaiselle. Liikenne ja viestintäviraston tilastojen mukaan Sipoo on yksi 
huonoimmista kunnista nopeiden kuituverkkojen tarjonnassa. Sipoon kehitys 
on riippuvainen nopeasta laajakaistasta. 

 
Kunnanhallitus 29.11.2021 
 
Kunnanjohtajan ehdotus 
Ehdotus hyväksytään muutettuna. 
 
Laajakaistan rakentamiseen voi hakea maaseutuohjelman mukaista rahoitusta 
ELYkeskuksesta. Kiinnostuneet kunnat voivat pyytää Traficomin markkina
analyysejä Uudenmaan liiton kautta eli saada ennakoivasti prosessia käyntiin 
jo nyt. Markkinaanalyysin jälkeen kunta voi päättää lähteekö se hankehakuun. 
Sipoo on lokakuussa 2021 ilmoittanut Uudenmaan Liitolle kiinnostuksensa 
markkinaanalyysin tekemiseksi. Markkinaanalyysi koostuu teleyritysten 
kuulemisesta sekä liityntäpistekyselystä. Teleyritysten kuuleminen koostuu 
olemassa olevan verkon kartoituksesta, seuraavan kolmen vuoden 
investointisuunnitelmista sekä vaikutusarviosta kilpailuun ja 
markkinatilanteeseen. Liityntäpistekyselyllä tarkennetaan tukikelpoinen alue. 
 
Ensi vuoden 5 miljoonan euron rahoitus on jo käytetty, mutta vuoden 2023 
rahoitusmäärät ovat vielä auki. EU:n elvytyspaketista olisi tulossa 50 miljoonaa 
tätä varten, minkä pitäisi varmistua vuoden loppuun mennessä. 
 
Tällä hetkellä Sipoon kuntaosuus laajakaistainvestoinneissa on 33 %. Vuoden 
2023 rahoituksen suhteen näyttäisi Uudenmaan Liiton mukaan siltä, että 
kuntaosuus poistuisi ja että tukikelpoisia alueita olisivat myös kaupunkien 
läheinen maaseutu. 
 
  



  

Markkinaanalyysin osoittaessa tukikelpoisen ja mielekkään hankkeen 
edellytysten täyttyvän Sipoossa, kunta tähtää hankehakuun osallistuakseen 
vuoden 2023 rahoitukseen. Jos markkinaanalyysi tai hankehaun valmistelu 
vaatii Sipoolta taloudellisia panostuksia, tämä rahoitetaan kunnanhallituksen 
yleisistä määrärahoista. Erillistä laajakaistainvestointia ei näin ollen tarvitse 
lisätä vuoden 2022 talousarvioon. 
 
Päätös 
Kunnanhallitus hyväksyi yksimielisesti esittelijän ehdotuksen. 
 
Valtuusto 13.12.2021 
 
Martin Andersson toisti RKP:n valtuustoryhmän puolesta alkuperäisen 
ehdotuksen. 
 
Puheenjohtaja totesi, että kunnanhallituksen ehdotuksen lisäksi oli tehty yksi 
kannatettu ehdotus, minkä vuoksi oli äänestettävä.  
 
Puheenjohtaja ehdotti, että kunnanhallituksen ehdotusta kannattavat 
äänestävät ”jaa” ja Martin Anderssonin ehdotusta kannattavat äänestävät ”ei”. 
Ehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.  
 
Äänestys:  
Kunnanhallituksen ehdotus – 6 ääntä  
Martin Anderssonin ehdotus – 36 ääntä  
 
Päätös  
Valtuusto hyväksyi RKP:n valtuustoryhmän ehdotuksen äänin 6–36. 

 
 
 
s. 112 
nro 35 Ehdotuksen tekijä: Keskustan valtuustoryhmä 
 
 Virke 2. poistetaan: (Taloussuunnitelmakaudella 2022–2024 toteuttavat 

ratkaisut NG8 Nikkilän kartanon alueella ovat keskeisiä toimenpiteitä Sipoon 
kasvun ja KeNiyhteyden toteuttamisen kannalta.) 
 
Kunnanhallitus 29.11.2021 
 
Kunnanjohtajan ehdotus 
Ehdotusta ei hyväksytä. 
 
NG8 alueen toteutettavat ratkaisut ja Sipoon yhdyskuntarakenteen 
kehittäminen sekä Kerava–Nikkilä sähköistetyn radan henkilöliikenteen 
käynnistämisen tavoitteet perustuvat sovitusti edellisen valtuustokauden 
strategiaan ja tavoitteisin. Lisäksi NG8 kaavoitus perustuu aiemmin 
hyväksyttyyn kaavoitusohjelmaan. 
 
  



  

Päätös 
Kunnanhallitus hyväksyi yksimielisesti esittelijän ehdotuksen. 
 
Valtuusto 13.12.2021 
 
Jenni Savolainen toisti Keskustan valtuustoryhmän alkuperäisen ehdotuksen. 
Rasmus Lindroos kannatti Jenni Savolaisen ehdotusta. 
 
Puheenjohtaja totesi, että kunnanhallituksen ehdotuksen lisäksi oli tehty yksi 
kannatettu ehdotus, minkä vuoksi oli äänestettävä.  
 
Puheenjohtaja ehdotti, että kunnanhallituksen ehdotusta kannattavat 
äänestävät ”jaa” ja Jenni Savolaisen ehdotusta kannattavat äänestävät ”ei”. 
Ehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.  
 
Äänestys:  
Kunnanhallituksen ehdotus – 31 ääntä  
Jenni Savolaisen ehdotus – 10 ääntä  
Tyhjää – 1 ääni 
 
Päätös  
Valtuusto hyväksyi kunnanhallituksen ehdotuksen äänin 31–10 (1 tyhjä). 

 
 
 
s. 113 
nro 36 Ehdotuksen tekijä: Keskustan valtuustoryhmä 
 
 Lisätään jakson "Väestösuunnite ja investointien ajoittaminen" loppuun uusi 

kappale seuraavasti: 
 

Edellä käsitellyt tavoitesuunnite ja trendisuunnite, jotka perustuvat edellisen 
valtuustokauden strategiaan, laaditaan kuitenkin uudelleen vuoden 2022 
aikana vastaamaan Sipoon kunnan valmisteilla olevan uuden strategian 
tavoitteita erityisesti maankäytössä ja asuntorakentamisessa. 

 
Kunnanhallitus 29.11.2021 
 
Kunnanjohtajan ehdotus 
Ehdotusta ei hyväksytä 
 
Valtuustokauden tavoitteet on esitetty vuodelle 2022 tilintarkastajan ja 
tarkastuslautakunnan suositusten mukaan edellisen valtuustokauden 
strategian mukaisesti. Nyt käynnistyneen valtuustokauden strategian mukaiset 
ennusteet laaditaan seuraavaan talousarvioon.  
 
Päätös 
Kunnanhallitus hyväksyi yksimielisesti esittelijän ehdotuksen. 
 
  



  

Valtuusto 13.12.2021 
 

Päätös 
Valtuusto hyväksyi yksimielisesti kunnanhallituksen ehdotuksen. 

 
 
 
s. 119, 135 
nro 37 Ehdotuksen tekijä: Kokoomuksen valtuustoryhmä 
 
 Söderkullan kartanon investointien maanrakennuksen aloitus siirretään 

vuodelle 2023. 
Vastaavasti määrärahat siirretään vuosille 2023 ja 2024. (nyt 2022 ja 2024) 

 
Sipoon veden määräraha 500.000 siirretään vuodelle 2023. (nyt 2024) 
 
Peruste: 
Mahdollistaa omakotitaloasumisen toteuttamista kuntaamme nopeammin. 
 
Kunnanhallitus 29.11.2021 
 
Kunnanjohtajan ehdotus 
Ehdotusta ei hyväksytä. 
 
Kaava on teknisesti, ympäristöllisestä ja kaavataloudellisesti haastava. Tämän 
takia on ennakoitu, että kaava vahvistuminen ja suunnitelmien laatiminen vie 
aikaa siten, että maanrakennustöihin päästään vasta vuoden 2024 
alkupuolella. Kaavaalueen suunnitelmia viedään määrätietoisesti eteenpäin ja 
mikäli kaavaalue saa lain voiman ennakoitua aikaisemmin, kaavan 
toteuttamista voidaan aikaistaa vuoden 2023 talousarvion yhteydessä. 
 
Päätös 
Kunnanhallitus hyväksyi yksimielisesti esittelijän ehdotuksen. 
 
Valtuusto 13.12.2021 
 
Juhani Rantala toisti Kokoomuksen valtuustoryhmän puolesta alkuperäisen 
ehdotuksen.  
 
Puheenjohtaja totesi, että kunnanhallituksen ehdotuksen lisäksi oli tehty yksi 
kannatettu ehdotus, minkä vuoksi oli äänestettävä.  
 
Puheenjohtaja ehdotti, että kunnanhallituksen ehdotusta kannattavat 
äänestävät ”jaa” ja Juhani Rantalan ehdotusta kannattavat äänestävät ”ei”. 
Ehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.  
 
Äänestys:  
Kunnanhallituksen ehdotus – 23 ääntä  
Juhani Rantalan ehdotus – 18 ääntä  
Tyhjää – 1 ääni 
 
  



  

Päätös  
Valtuusto hyväksyi kunnanhallituksen ehdotuksen äänin 23–18 (1 tyhjä). 

 
 
 
s. 119–120 
nro 38 Ehdotuksen tekijä: Charlotta Engblom 
 Kannattajat: Kicka Lindroos, Micaela Röman, Monika Hämäläinen, Rasmus 

Lindroos, Roy Harkimo 
 
 Nikkilän kartano NG8 
 

NG8kaavaa käsittelevät kahdeksan kappaletta poistetaan ja korvataan 
seuraavalla tekstillä: 

 
Nikkilän kartanon alueen asemakaava (NG8) on suunnitteluvaiheessa. 
Asemakaava on yksi Sipoon tulevien vuosien tärkeimmistä kehityshankkeista. 
Alueelle suunnitellaan uutta asuinaluetta luontoa kunnioittaen ja 
ulkoilumahdollisuudet jatkossakin huomioon ottaen. Asukkaiden lopullinen 
määrä ja alueen muotoutuminen määritellään kaavaa hyväksyttäessä. 

 
Perustelu: 
Koko kappale käsittelee kaavaa, joka on vielä työstettävänä. Siksi olisikin 
korrektimpaa, ettei kaavan sisältöä määriteltäisi tarkemmin vielä tässä 
vaiheessa varsinkaan niiden töiden osalta, jotka jatkuvat vielä pitkälle vuoden 
2022 jälkeen. Vaikuttaa siltä, että kaava tulee poikkeamaan investointiosassa 
esitetystä. Tämän vuoksi olisi korrektimpaa, ettei kaavan lopullista muotoa 
määritellä tarkasti vielä tässä vaiheessa. 

 
Kunnanhallitus 29.11.2021 
 
Kunnanjohtajan ehdotus 
Ehdotusta ei hyväksytä. 
 
Määritellyt tavoitteet perustuvat sovitusti edellisen valtuustokauden 
strategiaan ja tavoitteisiin sekä aiemmin hyväksyttyyn kaavoitusohjelmaan. 
NG8:sta on tulossa käsittelyyn vanhan luonnoksen palautteen perusteella 
tarkistettu ehdotus.  
 
Päätös 
Kunnanhallitus hyväksyi yksimielisesti esittelijän ehdotuksen. 
 
Valtuusto 13.12.2021 
 
Päätös 
Valtuusto hyväksyi yksimielisesti kunnanhallituksen ehdotuksen. 

 
 

  



  

s. 123 
nro 39 Ehdotuksen tekijä: SDP:n valtuustoryhmä 
 Kannattajat: Tom Sundbäck, Martin Andersson, Lilli Kahri 
 
 Laajennusinvestoinnit, rakennukset: Nikkilän uimahalli TS2024 50000 eur. 
 

Kunnanhallitus 29.11.2021 
 
Kunnanjohtajan ehdotus 
Ehdotusta ei hyväksytä. 
 
Nikkilän uimahallista on tehty tarveanalyysi ja tämän perusteella 
kunnanhallitus on tehnyt päätöksen uimahallihankkeen koosta, 
periaatteellisesta sijainnista ja aikataulusta. Nikkilän uimahallin tarkka tontti 
päätetään vasta tulevien kaavojen yhteydessä ja Nikkilän uimahalli on 
kunnanhallituksen päätöksen perusteella tarkoitus investoida 2020luvun 
lopussa. Uimahallin suunnittelua ei ole syytä käynnistä vielä 
talousarviokaudella vuonna 2024. 
 
Käsittely 
 
Tapio Virtanen ehdotti, että ehdotus hyväksytään. 
Tom Sundbäck kannatti Tapio Virtasen vastaehdotusta. 
 
Puheenjohtaja totesi, että esittelijän ehdotuksen lisäksi oli tehty yksi kannatettu 
vastaehdotus, minkä vuoksi oli äänestettävä. Hän ehdotti seuraavaa 
äänestysmenettelyä: äänestys nimenhuudolla, jossa esittelijän ehdotusta 
kannattavat äänestävät "jaa" ja Tapio Virtasen vastaehdotusta kannattavat 
äänestävät "ei". Esitys hyväksyttiin yksimielisesti.  
 
Äänestys:  
Esittelijän ehdotus "jaa" – 1 ääni: Jenni Lastuvuori 
Tapio Virtasen vastaehdotus "ei" – 10 ääntä: Tommi Hänninen, Carola 
Juselius, Marja ManninenOllberg, Marketta Mattila, Micaela Röman, Antti 
Skogster, Tom Sundbäck, Ritva Tarvainen, Tapio Virtanen, Kaj Lindqvist 
 
Puheenjohtaja totesi, että kunnanhallitus hyväksyi Tapio Virtasen 
vastaehdotuksen äänin 1–10. 
 
Päätös 
Kunnanhallitus hyväksyi SDP:n valtuustoryhmän ehdotuksen. 
 
Valtuusto 13.12.2021 
 
Päätös 
Valtuusto hyväksyi yksimielisesti kunnanhallituksen ehdotuksen. 
 
  



  

s. 123 
nro 40 Ehdotuksen tekijä: Vihreä valtuustoryhmä 
 
 Lisätään sivun 123 alkuun kappale: Suunnitellaan ja toteutetaan suojatie ja 

valaistuksen parannus Söderkullantielle Hansas 2:n asuinalueen liittymään 
Hansastalon risteykseen. Kokonaisuus sisältää aluksi neuvottelut ELY
keskuksen kanssa nopeusrajoituksen laskemisesta 50 km/h:een sekä 
neuvottelut siitä, voisiko kyseessä olla ELY:n ja kunnan yhteishanke. 
 
Lisäys budjettiin 80 000 e (koko rahaa ei tarvitse käyttää, jos saadaan ELY 
mukaan) 

 
Kunnanhallitus 29.11.2021 
 
Kunnanjohtajan ehdotus 
Ehdotusta ei hyväksytä. 
 
Uudenmaan ELYkeskuksen kanssa on käyty tiiviitä ja perusteellisia 
keskusteluja Hansaksen talon kohdan suojatiestä. ELYkeskus on perustellut 
miksi nykyinen 60 km nopeusrajoitus on alin mahdollinen nopeusrajoitus ko. 
tieympäristössä ja todennut, että suojatien toteuttamiselle ei ole edellytyksiä 
tällä hetkellä. Kun olosuhteet muuttuvat, asia on mahdollista käsitellä 
uudelleen. 
 
Käsittely 
 
Marketta Mattila ehdotti, että ehdotus hyväksytään. 
Vastaehdotus ei saanut kannatusta, joten se raukesi. 
 
Päätös 
Kunnanhallitus hyväksyi esittelijän ehdotuksen. 
 
Valtuusto 13.12.2021 
 
SiniPilvi Saarnio toisti Vihreän valtuustoryhmän puolesta alkuperäisen 
ehdotuksen seuraavasti muutettuna: 
 
”Vuonna 2022 suunnitellaan valaistuksen parantamista kunnan toimesta 
Söderkullantien Hansas 2:n asuinalueen kohdalla (Hansastalon liittymä) 
siten, että parannettu valaistus toteutetaan vuonna 2023. Lisäksi jatketaan 
neuvotteluja ELYkeskuksen kanssa muustakin liikenneturvallisuuden 
parantamisesta ja sen aikataulusta kyseisessä paikassa.” 
 
Puheenjohtaja totesi, että kunnanhallituksen ehdotuksen lisäksi oli tehty yksi 
kannatettu ehdotus, minkä vuoksi oli äänestettävä.  
 
Puheenjohtaja ehdotti, että kunnanhallituksen ehdotusta kannattavat 
äänestävät ”jaa” ja SiniPilvi Saarnion ehdotusta kannattavat äänestävät ”ei”. 
Ehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.  
 
  



  

Äänestys:  
Kunnanhallituksen ehdotus – 4 ääntä  
SiniPilvi Saarnion ehdotus – 38 ääntä  
 
Päätös  
Valtuusto hyväksyi Vihreän valtuustoryhmän muutetun ehdotuksen äänin 4–
38. 

 
 
 
s. 124 
nro 41 Ehdotuksen tekijä: Perussuomalaisten valtuustoryhmä 
 Kannattaja: Vihreä valtuustoryhmä 
 
 sivulta 124 poistetaan lause 

- Söderkulla skola Määräraha vuodelle 2024, 300 000 euroa. 
Summa poistetaan myös investointitaulukosta. 

 
Sivulla 125 kappaleeseen Söderkulla skolan investointi lisätään: 
Sivistysosaston lausunnon perusteella koulun toteutuksella ei ole kiire, 
koska nykyinen palveluverkko riittää vastaamaan tarpeeseen luultavasti 
vuoteen 2030 saakka. 

 
”Söderkulla skolan investointi, toteutussuunnittelu kustannusarvio n. 10,9 milj. 
euroa. Kustannusarvio sisältää ensikertaisen kalustamisen kustannukset n. 
0,95 milj. euroa. Tarveselvitys, jossa määriteltiin koulun sijainti sekä toiminnan 
laajuus ja sen järjestäminen, valmistui vuonna 2019. Selvityksen pohjalta 
valittiin, että hankesuunnittelussa Söderkulla skola sijoitetaan Sipoonlahden 
koulun tontille erillisenä kokonaisuutena Miilin päiväkodin eteläpuolelle. Koulu 
suunniteltiin kaksisarjaisena kouluna ruotsinkielisille luokille e–6. 
Hankesuunnitelma on hyväksytty 24.5.2021 kunnanvaltuustossa ja hanke 
toteutetaan seuraavan hallituksen ja valtuuston antamien määrärahojen 
mukaisessa aikataulussa. Söderkulla skola jatkaa toimintaansa Miilin 
kiinteistössä, kunnes oma koulurakennus on valmis. 

 
Sivistysosaston lausunnon perusteella koulun toteutuksella ei ole kiire, 
koska nykyinen palveluverkko riittää vastaamaan tarpeeseen luultavasti 
vuoteen 2030 saakka.” 
 
Kunnanhallitus 29.11.2021 
 
Kunnanjohtajan ehdotus 
Ehdotusta ei hyväksytä. 
 
  



  

Käsittely 
 
Jenni Lastuvuori ehdotti, että ehdotus hyväksytään. 
Marketta Mattila kannatti Jenni Lastuvuoren vastaehdotusta. 
 
Puheenjohtaja totesi, että esittelijän ehdotuksen lisäksi oli tehty yksi kannatettu 
vastaehdotus, minkä vuoksi oli äänestettävä. Hän ehdotti seuraavaa 
äänestysmenettelyä: äänestys nimenhuudolla, jossa esittelijän ehdotusta 
kannattavat äänestävät "jaa" ja Jenni Lastuvuoren vastaehdotusta kannattavat 
äänestävät "ei". Esitys hyväksyttiin yksimielisesti.  
 
Äänestys:  
Esittelijän ehdotus "jaa" – 8 ääntä: Tommi Hänninen, Carola Juselius, Marja 
ManninenOllberg, Micaela Röman, Antti Skogster, Tom Sundbäck, Ritva 
Tarvainen, Kaj Lindqvist 
Jenni Lastuvuoren vastaehdotus "ei" – 2 ääntä: Jenni Lastuvuori, Marketta 
Mattila 
Tyhjä – 1 ääni: Tapio Virtanen 
 
Puheenjohtaja totesi, että kunnanhallitus hyväksyi esittelijän ehdotuksen äänin 
8–2 (1 tyhjä). 
 
Päätös 
Kunnanhallitus hyväksyi esittelijän ehdotuksen. 
 
Valtuusto 13.12.2021 
 
Jenni Lastuvuori toisti Perussuomalaisten valtuustoryhmän puolesta 
alkuperäisen ehdotuksen. 

 
Puheenjohtaja totesi, että kunnanhallituksen ehdotuksen lisäksi oli tehty yksi 
kannatettu ehdotus, minkä vuoksi oli äänestettävä.  
 
Puheenjohtaja ehdotti, että kunnanhallituksen ehdotusta kannattavat 
äänestävät ”jaa” ja Jenni Lastuvuoren ehdotusta kannattavat äänestävät ”ei”. 
Ehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.  
 
Äänestys:  
Kunnanhallituksen ehdotus – 28 ääntä  
Jenni Lastuvuoren ehdotus – 10 ääntä  
Tyhjää – 4 ääntä 
 
Päätös  
Valtuusto hyväksyi kunnanhallituksen ehdotuksen äänin 28–10 (4 tyhjää). 

 
 
 

  



  

s. 124 
nro 42 Ehdotuksen tekijä: Charlotta Engblom 
 Kannattajat: Antti Skogster, Tuomas Alaterä, Caroline Högel 
 
 Alkuperäinen teksti: 

Varhaiskasvatuksen palvelutarvesuunnitelman (2019) mukaan uudet 
päiväkodit EteläSipooseen ja Nikkilään tulee olla käytössä 2020luvun 
loppupuolella. 
 
Sivistysosasto on laatinut uuden palvelusuunnitelman (2021) ja mahdolliset 
nykyisten tilojen laajennushankkeet toteutetaan sivistystoimen tarkemman 
suunnitelman pohjalta. Keskeistä on, että sivistystoimi laatii käytössään 
olevien tilojen pohjalta yhteisen tilankäyttösuunnitelman tilojen riittävyydestä. 
Asemakaavoituksen, kaavarunkotyön ja yleiskaavoituksen yhteydessä ko. 
hankkeille tulee osoittaa sijoituspaikat ja tontit. 

 
 Ehdotetaan poistettavaksi kokonaan 
 

Ehdotus: 
Varhaiskasvatuksen palvelutarveselvityksen (2019) mukaan uudet päiväkodit 
EteläSipooseen ja Nikkilään tulee olla käytössä 2020luvun loppupuolella. 
 
Sivistysosasto on laatinut uuden palvelusuunnitelman (2021) ja mahdolliset 
nykyisten tilojen laajennushankkeet toteutetaan sivistystoimen tarkemman 
suunnitelman pohjalta. Keskeistä on, että sivistystoimi laatii käytössään 
olevien tilojen pohjalta yhteisen tilankäyttösuunnitelman tilojen riittävyydestä. 
Asemakaavoituksen, kaavarunkotyön ja yleiskaavoituksen yhteydessä ko. 
hankkeille tulee osoittaa sijoituspaikat ja tontit. 

 
Perustelu: 
Sivistysvaliokunta merkitsi keväällä 2021 tiedoksi varhaiskasvatus ja 
kouluverkoston selvitykset. Voimassa oleva suunnitelma on koulutuksen 
palveluverkkosuunnitelma, jonka valtuusto hyväksyi vuonna 2018. Tältä osin 
poistettavaksi ehdotetussa tekstissä ei ole viittausta poliittisiin päätöksiin, eikä 
sen takia siltä osin tulisi sisällyttää investointisuunnitelmaan viitteenä 
palveluverkoston kehittämiseen. 
 
Kunnanhallitus 29.11.2021 
 
Kunnanjohtajan ehdotus 
Ehdotus hyväksytään. 
 
Päätös 
Kunnanhallitus hyväksyi yksimielisesti esittelijän ehdotuksen. 
 
  



  

Valtuusto 13.12.2021 
 

 Teknisenä korjauksena tarkennetaan, että ruotsinkielinen versio oli 
muutosehdotuksen lähtöteksti. Näin ollen suomenkielisestä versiosta 
puuttunut maininta alkuperäisen tekstin kahden kappaleen poistamisesta 
lisätään ja kappaleet poistetaan talousarviokirjasta. 

 
Päätös 
Valtuusto hyväksyi yksimielisesti kunnanhallituksen ehdotuksen teknisellä 
korjauksella. 

 
 
 
s. 130, 132 
nro 43 Ehdotuksen tekijä: Vihreä valtuustoryhmä 
 

Martinkylän koulu tai vastaavan ratkaisun selvitys muutetaan muotoon: 
Martinkylän koulun korjaus 
 
Teksti muutetaan muotoon: 
Vuodelle 2022 varataan yhteensä 130 000 euroa vesikaton uusimiseen ja 
kunnostussuunnitelmaan. 
 
Perustelut: 
Martinkylän koulun vesikaton ja rännien uusimiseen oli varattu vuodelle 2020 
80 000 euron määräraha, joka jätettiin käyttämättä. Martinkylän koulu on 
Sipoon eri opintoryhmien ahkerassa käytössä ja siellä toimii myös 
koulumuseo. Vuonna 1911 rakennetulla koululla on sekä paikallis että 
kulttuurihistoriallista arvoa. Talman tulevan kasvun myötä rakennuksen 
merkitys korostuu. Se voi toimia paitsi Sipoon opiston toimipisteenä myös 
koko Talman kulttuuritalona. 
 
Kunnanhallitus 29.11.2021 
 
Kunnanjohtajan ehdotus 
Ehdotusta ei hyväksytä. 
 
Martinkylän koulun selvitystyön tarkoituksen on selvittää kiinteistön 
saneeraustarpeen suuruus ja vaihtoehdot Sipoon kunnan toimintojen 
järjestämiseksi joko siten, että Martinkylän koulu on kunnalla käytössä tai 
siten, että Matinkylän koulua ei käytetä kunnan toimintoihin. Vaihtoehdoista 
tehdään vaikutusten arviointi. Tällä hetkellä kiinteistössä on vähän käyttöä. 
Selvityksen perusteella päättäjien on mahdollista päättää Martinkylän koulun 
tulevista toimenpiteistä. 
 

  



  

Käsittely 
 
Marketta Mattila ehdotti, että ehdotus hyväksytään. 
Antti Skogster kannatti Marketta Mattilan vastaehdotusta. 
 
Puheenjohtaja totesi, että esittelijän ehdotuksen lisäksi oli tehty yksi kannatettu 
vastaehdotus, minkä vuoksi oli äänestettävä. Hän ehdotti seuraavaa 
äänestysmenettelyä: äänestys nimenhuudolla, jossa esittelijän ehdotusta 
kannattavat äänestävät "jaa" ja Marketta Mattilan vastaehdotusta kannattavat 
äänestävät "ei". Esitys hyväksyttiin yksimielisesti. 
 
Äänestys:  
Esittelijän ehdotus "jaa" – 5 ääntä: Tommi Hänninen, Jenni Lastuvuori, Marja 
ManninenOllberg, Tapio Virtanen, Kaj Lindqvist 
Marketta Mattilan vastaehdotus "ei" – 6 ääntä: Carola Juselius, Marketta 
Mattila, Micaela Röman, Antti Skogster, Tom Sundbäck, Ritva Tarvainen 
 
Puheenjohtaja totesi, että kunnanhallitus hyväksyi Marketta Mattilan 
vastaehdotuksen äänin 5–6. 
 
Päätös 
Kunnanhallitus hyväksyi Vihreän valtuustoryhmän ehdotuksen. 
 
Valtuusto 13.12.2021 
 
Jari Malm ehdotti Perussuomalaisten valtuustoryhmän puolesta, että 
kunnanjohtajan ehdotus hyväksytään. 

 
Puheenjohtaja totesi, että kunnanhallituksen ehdotuksen lisäksi oli tehty yksi 
kannatettu ehdotus, minkä vuoksi oli äänestettävä.  
 
Puheenjohtaja ehdotti, että kunnanhallituksen ehdotusta kannattavat 
äänestävät ”jaa” ja Jari Malmin ehdotusta kannattavat äänestävät ”ei”. 
Ehdotus hyväksyttiin yksimielisesti.  
 
Äänestys:  
Kunnanhallituksen ehdotus – 34 ääntä  
Jari Malmin ehdotus – 6 ääntä  
Tyhjää – 2 ääntä 
 
Päätös  
Valtuusto hyväksyi kunnanhallituksen ehdotuksen äänin 346 (2 tyhjää). 

 
 

  



  

s. 130 
nro 44 Ehdotuksen tekijä: Perussuomalaisten valtuustoryhmä 
 
 Perussuomalaisten valtuustoryhmä esittää poistettavaksi seuraavan kohdan 

vuoden 2022 talousarviosta: 
 
”Martinkylän koulun tai vastaavan ratkaisun selvitys 

 
Vuodelle 2022 varattu 50 000 euroa selvitystyöhön. Jos selvitystyön tuloksena 
ja päätösten pohjalta ryhdytään Martinkylän peruskorjaukseen, niin korjaustyö 
tulee maksamaan >500 000–1 000 000 €.” 

 
Perustelu: 

 
Jo noin 10 vuotta sitten rakennuksen peruskorjaus ollut esillä. Tällöin todettu 
täydellisen korjausrakentamisen nielevän liiaksi varoja. Muun muassa katto, 
kaikki putkistot, sekä lämmitysjärjestelmät olisi uusittava. Lisäksi 
sisäilmaongelmat ovat kallis ja vaikeasti korjattava kohde. Lähes kymmenen 
vuoden aikana todetut ongelmat tuskin ovat parantuneet. Jopa miljoonaan 
euroon kohoava remontointibudjetti lienee alakanttiin arvioitu.  

 
Rakennuksessa harrastettava toiminta olisi voitava siirtää toisaalle turvalliseen 
ja tiloiltaan sopivampaan kohteeseen. 
 
Kunnanhallitus 29.11.2021 
 
Kunnanjohtajan ehdotus 
Ehdotusta ei hyväksytä. 
 
Martinkylän koulun selvitystyön tarkoituksen on selvittää kiinteistön 
saneeraustarpeen suuruus ja vaihtoehdot Sipoon kunnan toimintojen 
järjestämiseksi joko siten, että Martinkylän koulu on kunnalla käytössä tai 
siten, että Matinkylän koulua ei käytetä kunnan toimintoihin. Vaihtoehdoista 
tehdään vaikutusten arviointi. Tällä hetkellä kiinteistössä on vähän käyttöä. 
Selvityksen perusteella päättäjien on mahdollista päättää Martinkylän koulun 
tulevista toimenpiteistä.  
 
Päätös 
Kunnanhallitus hyväksyi yksimielisesti esittelijän ehdotuksen. 
 
Valtuusto 13.12.2021 
 
Päätös 
Valtuusto hyväksyi yksimielisesti kunnanhallituksen ehdotuksen. 

 
 
  



  

s. 130 
nro 45 Ehdotuksen tekijä: Kokoomuksen valtuustoryhmä 
 Kannattaja: Liike Nyt valtuustoryhmä 
 
 Lisätään uusi kappale: 
 

Söderkullan ulkotekojää varataan 800 000 euroa 2200 m2 suunnitteluun ja 
toteutukseen vuodelle 2022. Miilintien ulkotekojään on tarkoitus palvella 
vapaamuotoisen harrasteliikunnan, erityisesti vapaaluistelun tarpeita Nikkilän 
jäähallin ollessa erityisesti seuratoiminnan käytössä. Tekojäästä kerättyä 
lämpöä hyödynnetään lämmitykseen alueella. Suunnittelussa otetaan 
huomioon varaus erillisen vapaaluistelualueen rakentamista varten 
tulevaisuudessa. 

 
Lisätään taulukkoon uusi rivi: 

 
Söderkullan ulkotekojää  TA2022 800 
 
Kunnanhallitus 29.11.2021 
 
Kunnanjohtajan ehdotus 
Ehdotusta ei hyväksytä. 
 
Söderkullan ulkotekojään tarve, koko ja vaikutukset mukaan lukien 
taloudelliset vaikutukset tulee erikseen selvittää. Ulkotekojää aiheuttaa paitsi 
investointikustannuksen myös käyttö ja ylläpitokustannuksia. 
Elinkaarikustannuksissa käyttö ja ylläpitokustannukset ovat noin kaksi kertaa 
suuremmat kuin investointikustannukset.  
 
Aiempien muihin kuntiin tehtyjen selvitysten perustella pienen 
jääkiekkokaukalon suuruisen (2 100 m2) ulkotekojääradan 
investointikustannus lienee alle miljoona euroa ja käyttö ja 
ylläpitokustannukset noin 100 000 euroa vuodessa. Vastaavasti suuremman 
ulkotekojään (6 000 m2), johon mahtuu vapaa luistelukenttä ja 
jääkiekkokaukalo, investointikustannukset lienevät lähes kolme miljoonaa 
euroa ja käyttökustannukset noin 200 000 euroa vuodessa.  
 
Suurten investointi ja käyttö sekä ylläpitokustannusten takia ulkotekojää 
kilpailee muiden suurten liikuntahankkeiden kanssa esim. uimahalli. Tästä 
syystä ulkotekojäähankkeeseen tulee ryhtyä suunnitelmallisesti esimerkiksi 
laatimalla ensin tarveanalyysi ja esisuunnitelma tekojäähankkeen 
toteuttamisen vaihtoehdoista ja priorisoida sen toteuttaminen jo vireillä oleviin 
hankkeisiin.  
 
Päätös 
Kunnanhallitus hyväksyi yksimielisesti esittelijän ehdotuksen. 
 
  



  

Valtuusto 13.12.2021 
 
Heikki Vestman toisti Kokoomuksen valtuustoryhmän puolesta alkuperäisen 
ehdotuksen muutettuna päivitettyyn kustannuslaskelmaan perustuvalla 
määrärahan muutoksella: 550 000€. 
 
Tom Sundbäck esitti seuraavan vastaehdotuksen: 
”50 000€ vuonna 2022 maaperätutkimuksia ja suunnittelua varten sekä 
500 000€ vuodelle 2023 jääkiekkokaukalon kokoisen tekojääradan 
rakentamista varten Söderkullan urheilupuistoon nykyiselle kivituhkapintaiselle 
pallokentälle.” Tim Kankfelt kannatti Tom Sundbäckin ehdotusta. 

 
Puheenjohtaja totesi, että kunnanhallituksen ehdotuksen lisäksi oli tehty kaksi 
kannatettua ehdotus, minkä vuoksi oli äänestettävä.  
 
Puheenjohtaja ehdotti, että vastaehdotukset asetetaan ensin vastakkain, 
jonka jälkeen voittanut ehdotus asetetaan kunnanhallituksen ehdotusta 
vastaan. Ehdotus hyväksyttiin yksimielisesti. 
 
Äänestys 1: 
Heikki Vestmanin ehdotus ”jaa” – 18 ääntä 
Tom Sundbäckin ehdotus ”ei” – 19 ääntä 
Tyhjää – 5 ääntä 
 
Äänestys 2:  
Kunnanhallituksen ehdotus ”jaa” – 8 ääntä  
Tom Sundbäckin ehdotus ”ei” – 33 ääntä  
Tyhjää – 1 ääni 
 
Päätös  
Valtuusto hyväksyi Tom Sundbäckin ehdotuksen. 

 
 
 
s. 130 
nro 46 Ehdotuksen tekijä: Kokoomuksen valtuustoryhmä  

Kannattajat: Liike Nytin ja Perussuomalaisten valtuustoryhmät 
 
 Taasjärven yleisen uimarannan saniteettitilojen rakentaminen 
 

 Muutosesitys investointiosaan vuodelle 2022, arvio n. 100.000 € 
 Lisämääräraha vuodelle 2022 

 
  



  

Perustelut: 
 Söderkullalaiset ovat jo vuosia toivoneet kunnan Taasjärven uimarannalle 
asianmukaisia saniteettitiloja. Uimarannan käyttö on lisääntynyt merkittävästi 
alueen kasvun ja Pilvijärven uimarannan ruuhkautumisen vuoksi. Uimarannan 
käyttö tulee kasvamaan edelleen. 
 Uimarannalla tällä hetkellä oleva huonokuntoinen wc on ongelmallinen: 

o Erittäin epäsiisti ja epämiellyttävä käyttää 
o Kannustaa uimarannan käyttäjiä tekemään tarpeensa suoraan 

järveen tai luontoon.  
o Aiheuttaa tarpeetonta pistekuormitusta järveen rannan käytön ollessa 

kesäaikaan suurta 
 Taasjärven wc, pukutilojen ja suihkujen suunnittelutyö on käynnissä ja 
suunnitteluun on varattu vuodelle 2021 liikunnan rahoista 10–15.000 € 

 
 
Kunnanhallitus 29.11.2021 
 
Kunnanjohtajan ehdotus 
Taasjärven uimarannan saniteettitilat ovat tärkeitä uimarannan käytölle. 
Alueelle on laadinnassa myös kaava. Taasjärven uimarannan puku, suihku 
ja WC tiloja varten vaatii rakennusluvan, vesihuollon liittymisluvan, 
kilpailutuksen jne. Hanke ei toistaiseksi ole investointisuunnitelmassa eikä sitä 
ole esitetty investointisuunnitelmaan sisällytettäväksi.  
 
Ehdotus esitetään muutettuna siten, että hanke ”Taasjärven yleisen 
uimarannan saniteettitilojen rakentaminen” lisätään 
peruskorjausinvestointeihin liikuntatoimen alle ja sille varataan alustavasti 
vuodelle 2022 suunnittelumäärärahaa hankkeen tottelutuksen valmisteluihin 
5 000 euroa ja vuodelle 2023 toteutusmäärärahaa 100 000 euroa. Hankkeen 
toteutuksen ja kustannusarvion valmistuttua hankkeen määrärahaa voidaan 
täsmentää vuoden 2023 talousarviossa. 
 
Päätös 
Kunnanhallitus hyväksyi yksimielisesti esittelijän ehdotuksen. 
 
Valtuusto 13.12.2021 
 
Päätös 
Valtuusto hyväksyi yksimielisesti kunnanhallituksen ehdotuksen. 

 
 
 

  



  

6.1.2 Investoinnit, muut osastot 
 
s. 133 
nro 47 Ehdotuksen tekijä: Charlotta Engblom 
 Kannattajat: Mari Berg, Monika Hämäläinen 
 

Ehdotus: 
 
Sivistystoimen investointimäärärahat tarkistetaan talousarvion 
jatkokäsittelyssä. Sivistysvaliokunnan on lausunnossa tekniselle valiokunnalle 
esittänyt, että Topeliussalin ääni ja valokalusteinvestointiin lisätään 
150 000 €. Ilmeisesti tämä ei ole nyt mukana. 
 
Kunnanhallitus 29.11.2021 
 
Kunnanjohtajan ehdotus 
Ehdotus hyväksytään. 
 
Määräraha lisätään irtaimen omaisuuden sivistysvaliokunnan vuoden 2022 
määrärahaan. Tekninen valiokunta ei vastaa irtaimen 
investointimäärärahoista. 
 
Päätös 
Kunnanhallitus hyväksyi yksimielisesti esittelijän ehdotuksen. 
 
Valtuusto 13.12.2021 
 
Päätös 
Valtuusto hyväksyi yksimielisesti kunnanhallituksen ehdotuksen. 
 


